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Dornava bliže Ptuja 
Takšen transparent nas je pozdra

vil, ko smo se v nedeljo, 9 . julija, 
peljali proti Dornavi, kjer se nam je 
obetala slavnostna otvoritev asfal-
itrane ceste Ptuj—Dornava— 
Moškanjci, v dolžini 9 km. 

Nemalo smo bili presenečeni, ko 
nas je na cesti pred vaškim centrom 
ustavil redar in se priporočil za 
prostovoljni prispevek k zbranemu 
denarju, ki bo sel v žep cestnega 
podjetja iz Varaždina. To je vse lepo 
in prav, samo ta prostovoljni 
prispevek je izgledal bolj kot 
obvezna vstopnina, ne pa prispevek. 

Z majhno zamudo, ki je za take 
prireditve že kar obvezna, se je začel 
svečani del. Zbranim je igrala godba 
na pihala PTT iz Maribora, med 
gosti pa je predsednik KS Dornava 
Franc Franjkovič pozdravil Zdravka 
Turnška, Antona Žagarja, Franca 
Tetičkoviča in ostale, ki so si prišli 
ogledati to enkratno slavje. « 

Vaščani so pripravili parado kme
tijske mehanizacije, s konjeniki in 
kosci na čelu, s katero so zakorakali 
in zapeljali po novem asfaltnem 
cestišču. 

Kakor v mnogih drugih vaseh, k i 
so doslej že dočakale asfaltno 
obnovo cestišča, so tudi v Dornavi j 
vaščani globoko segli v žep m\ 
prispevali polovico denarja, potreb- ] 
nega za kritje stroškov, ostali del pa: 

je sel IZ sklada SO Ptuj, nekaj pa so 
dodala tudi zainteresirana podjetja, 
ki to cesto največ uporabljajo. Vsi 
skupaj pa so zbrali potrebnih 240 
starih milijonov. 

Zvečer je bilo v Dornavi veselo, 
saj so na zabavi igrali sami poklicni 
glasbeniki iz vrst godbe na pihala 
PTT Maribor. Dobri Dornavski 
gostinci so se zavarovali celo za 
primer medsebojnega obračunavanja 
s pestmi ali na kak drug način, saj so 
za vsak kozarec, ki bi morda 
pomotoma zletel komu v glavo, 
zaračunali 1 din (novi seveda), z 

utemeljitvijo, da^ si ga lahko vsak 
odnese domov, če bo le do konca 
vesehce še ostal cel. 

S . S . 

Na tribuni pred zbranimi gledalci so se zbrali povabljeni gostje 

VREME 
do nedelje 23 . julija 1972. 

Prvi krajec b o v torek, 18. julija 
ob 8.46. 

Napoved: od če t r tka , 13. juli
ja do sobote , 15. julija bo spre
menljivo in hladneje. Med nevih
tami bo nevarnost toče . Pone
kod b o d o neurja. 

V soboto , 15. julija bodo še 
posamezne plohe. Od nedelje, 
16. julija dopetka , 2 1 . julija, bo 
vroče do 30 stopinj C. Za tem 
pridejo ponovno neurja. 

Alojz Cestnik 

PTUJČANI PRI 
SERGEJU KRAIGHERJU 

v sredo 5. julija 1972 je predsed
nik skupščine SR Slovenije - Sergej 
Kraigher sprejel delegacijo občine 
Ptuj. V delegaciji so bili: Franjo 
Rebernak, predsednik skupščine ob
čine Ptuj , Franc Tet ičkovic , sekre
tar komisije OK ZKS, Zdravko 
Turnšek, predsednik občinske kon
ference SZDL, S imon Pešec, pred
sednik občinskega sveta ZSS, Zvon-
ko Masten, predsednik občinske 
konference ZMS in Milan Lacko, 
predsednik sveta krajevne skupnost i 
Rogoznica. 

Delegacija je predsednika Kraig
herja seznanila s programom proslav 
letošnjega praznika obč ine Ptuj, ki 
je posvečen 30-letnici prve Sloven-
sko-goriške - Lackove če te in ga 
povabila na osrednjo proslavo, ki bo 
v nedeljo 6. avgusta v Rogoznici . 
Tovariš Kraigher je povabilo sprejel. 
N a t o se je s Ptujčani zadržal v 
daljšem razgovoru, zanimal se je za 
gospodarski razvoj ptujske obč ine , 
zlasti kmetijstva in komunalne de
javnost i . 

Skupno so tudi obudili spomine 
na dni, ko je bila ustanovljena prva 
Slovensko-goriška četa. Sergej 
Kraigherje bil takrat sekretar pokra
j inskega komiteja ZKS za Štajersko 
in tako eden glavnih organizatorjev 
narodno-osvobodi lne vstaje na na
šem območ ju . Spominja se še po
drobnost i sestanka, ki mu je priso
stvoval zadnje dni aprila 1942 v 
Lackovi rojstni hiši v Kicarju. Ta 
sestanek sta sklicala Jože Lacko in 
Mima Kovač-Barčka, na njem pa so 
sodelovali še Franc Osojnik, Franc 
Kramberger in Alojz Lovrenčič . Ta
krat so se skupno dogovorili za 
akcije slovenskogoriške part izanske 
skupine in za ustanavljanje vaških 
odborov OF na našem območ ju . 

Sadovi tega dogovora so bili kmalu 
vidni, sa i so Slovenske gorice kmalu 
vzplamtele v splošnem odporu pro t i 
okupatorju. 

F.F.£ 

ANTON ŽAGAR -
DIREKTOR LESA 

Na zadnji seji Skupščine občine 
Ptuj je predsednik ptujske občine 
seznanil odbornike obeh zboroVj da 
je podpredsednik ptujske občine 
imenovan za direktorja lesno indu
strijskega podjetja ,.LES" Ptuj. Zato 
bo funkcijo podpredsednika SO Ptuj 
opravljal le še honorarno. Predsed
nik S p Ptuj, Franjo Rebernak je v 
svojeifi poročilu zaželel Antonu 
Žagarju obilo uspehov na novem 
delovnme mestu. 

SEJA SVETA 
PODRAVSKIH OBČIN 

Predsednik Sveta podravskih ob
čin Stojan Požar, ki je tudi 
predsednik SO Maribor je za danes, 
13. julija, sklical 5. sejo Sveta 
podravskih občin , ki je bila v 
prostorih skupščine občine Maribor. 
Med najvažnejšimi točkami dnevne
ga reda je bilo obravnavanje 
regionalnega prostorskega plana. 
Več o tem bomo poročal i v 
prihodnji številki Tednika. 

M. Novina 

Ali ni že zadnji čas? 

Z urejenostjo p rometa se v ptujski občini nikakor ne moremo 
pohvaliti . Parkirnih prostorov in druge prometne probleme še vedno 
nismo uspeli uredit i . Kako naj po t em uredimo podvoz na 
železniškem prehodu na Ormožki cesti. Res je , da bi taka 
konstrukcija stala precej denarja, toda ali niso več vredna človeška 
življenja, ki j ih je ta prehod že in še bo zahteval? Da bi p tu jčani 
pokazali , kako je treba delati , so si v upravi ŽTP spomnili, da morajo 
prehod popraviti prav sedaj v turist ični sezoni, ko je promet na naših 
cestah največji. Morda pa so hoteli s tem zaustaviti številne turiste in 
jih z'apoditi v ptujske gostinske lokale. Kako je bilo v petek o b 
železniškem prehodu nam pove zgornja fotografija. 

-mn-

PTUJČANI DRŽAVNI 
PRVAKI 
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P oklicna Poljedelsko-živinorejska šola Tumišče je v velikih težavah iz katerih jo lahko reši le celotna 
družbena skupnost, oziroma tisti gospodarski faktoiji, ki koristijo in rabijo njene usluge. Obstoja 
vprašanje nadaljnega delovanja te šole. Odborniki obeh zborov SO Ptuj pa so bili enotnega mnenja, da 

ŠOLI MORAMO ZAGOTOVITI NJEN OBSTOJ 
Kakor si je nemogoče zamisliti 

ključavničarja ali zidarja brez 
ustreznega znanja, ki si ga lahko 
pridobita edino le v šoli in v tovarni, 
oziroma na gradbišču pri prak
tičnem pouku, tako si je nemogoče 
zamisliti sodobnega in naprednega 
kmeta, če nima ustreznih šol in 
dovolj prakse v sodobnem procesu 
gospodarjenja. To znanje in prakso 
pa si lahko pridobi v sodobno 
opremljeni kmetijski šoli. Toda, 
kako naj Poklicna poljedelsko živi
norejska šola Turnisče nudi mlade
mu bodočemu kmetovalcu dovolj 
praktičnega znanja, če nima lasnte-
ga posestva, na katerem bi se lahko 
dijaki učili. Kako mu naj nudi 
dovolj znanja iz opravljanja s 
sodobno kmetijsko mehanizacijo, če 
niti sama nima toliko strojev, kot jih 
ima preusmerjena kmetija. V tej šoli 
se lahko dijaki izučijo samo nekaj 
osnovnih veščin iz vožnje s traktor
jem in naučijo se lahko kvečjemu še. 
priključiti na traktor plug, med tem, 
ko ga nimajo kje uporabljati. 

Tudi zgradba PPŽ šole je stara že 
preko 400 let^ Zunaj in znotraj jo je 
ze močno načel zob časa. Kakor do 
nedavnega ni bilo denarja za 
kmetijstvo v naši občini, čeprav je 
zanjo značilno, da je kmetijskega 
značaja, tako še do sedaj ni bilo 
denarja za popravilo starega gradu, 
sedanjih prostorov PPŽ šole. Učil
nice so dotrajale kakor tudi celotna 
zgradba. Za uspešen pouk bi šola 
rabila kabinete in mnogo učnih 
pripomočkov. Osnovno dejavnost 
sole sicer res financira RIS, vendar 
so ta sredstva še zdaleč premajhna 
za vzdrževanje objekta. Za to bo 
treba najti sredstva drugje, če 
hočemo, da bo ptujsko kmetijstvo 
napredovalo tako kot si želimo in 
kot je zapisano v programu razvoja 
te gospodarske panoge, ki lahko v 
naši občini postane eden od najvaž
nejših gospodarskih faktorjev in vir 
bogastva ptujske občine. Vse to pa 
bomo uspeli edinole, če bodo na 
naših kmetijah gospodarili napredni 
gospodarji, ki bodo imeli dovolj 
znanja "o sodobnem kmetijstvu, o 
kmetijski tehnologiji in strojeznan-
stvu. To bodo lahko samo ljudje, ki 
bodo obiskali kmetijske šole, kajti 
samo praksa na domači kmetiji je 
zdaleč premalo, če upoštevamo, da 
se čas modernega kmetijstva hitro 
pomika in mu na svoji kmetiji z 
premalo znanja ne moremo slediti. 

PPŽ šola Turnišče tarejo še drugi 
problemi. Vpis učencev iz leta v leto 
upada, tako da se je v šolskem letu 
197 1/72 šolalo v drugem letniku 
redne PPŽ šole 18 gojencev, v istem 
letniku ..kmetovalcev" pa 14 gojen
cev, med tem pa se je v prvi letnik 
,,kmetovalcev" vpisalo v pretekli 
jeseni le 10 gojencev, v prvi letnik 

PPŽ šole pa vpisa sploh ni bilo. Tudi 
za šolsko leto 1 9 7 2 / 7 3 ni pričako
vati večjega vpisa, kar že kažejo 
dosedanji rezultati. Kje so vzroki za 
tako nezainteresiranost mladine do 
tega poklica? Mislim, da ni odveč,-

če povem, da ga je treba iskati v 
dosedanji nezdravi kmetijski in-
splošno gospodarski politiki, ko 
kmet in kmečko delo nista bila 
istovetena z ostalimi sloji naše 
družbe. Kmet se je vedno čutil 
zapostavljenega in to je tudi bil. 
Verjetno pa bo še lep čas mimo, 
preden bomo uspeli popraviti izgub
ljeno in zgrešeno. Kmečko delo 
nikoli ni bilo in še tudi sedaj ni 
plačano tako, kot bi mu to 
pripadalo. Vse to pa vpliva na naš 
mladi rod in prav zaradi te^a 
izgublja veselje in interes do kmeč
kega poklica. Vsa najsposobnejša 
mladina odhaja v druge poklice. Na 
domačiji v večini primerov ostajajo 
le tisti, ki so nekoliko slabši, vsaj kar 
se tiče sposobnosti. Upravičeno se 
torej lahko vprašamo, kdaj bo 
nastopil čas, ko bo tudi kmet imel 
vse tiste prepotrebne življenjske 
pogoje, ki bodo privlačni tudi za 
mladega človeka in kateri ga bodo 
obdržali na kmetiji? 

Tudi učni program sedanjih kme
tijskih šol ni ustrezen. Vse preveč je 
v njem teorije in vse premalo 
praktičnega pouka^ Praksa pa je za_ 
mladega in bodočega kmetijskega" 
strokovnjaka, oziroma kmeta bistve
nega pomena. Mar rabi sodoben 
kmet za delo na svojem posestvu 
višjo matematiko? Ne, za reševanje 
takih problemov imamo v kmetij
stvu strokovnjake, ki so dolžni 
kmetu pomagati, saj so zato vendar 
postavljeni. Zelo zgrešen pa je p o 
mnenju večine ljudi tudi učni 
program v osnovnih šolah. Prav tu bi 
morali otroku vcepiti veselje do 
kmečkega dela, zlasti še na podeželj-
skih šolah. Danes pa je šolska 
praksa, da se fantje v soli učijo 
plesti in šivati, namesto, da bi 
družba^ dodelila vsaki šoli v upravlja
nje večji vrt ali njivo, kjer bi lahko 
učenci delali praktična dela iz 
kmetijske stroke. Pri tem se verjetno 
poraja vprašanje pomanjkanja kme
tijskih strokovnjakov. Vendar naj 
omenim, da le-ti so, treba jih samo 
poiskati. 

Vsi zgoraj omenjeni problemi 
tarejo^ torej kmetijsko šolo v 
Turnišču in ptujsko kmetijstvo 
nasploh. Z ukinitvijo te šole bi bilo 
ptujsko kmetijstvo nedvomno zelo 
prizadeto. Skrajni čas je torej, da 
bodo obe močni kmetnski organi

zaciji v ptujski občini, SO Ptuj, kot 
ustanovitelj te šole, vse družbeno
politične, gospodarske in druge 
organizacije Slovenije, zlasti pa se 
štajerske regije in ptujske občine 
izrekle zadnji ,,da" in postavile; 

Poklicno poljedelsko živinorejsko 
šolo Turnisče na tisto mesto, ki ji 
njeni pomembnosti pri nadaljnem 
razvoju kmetijstva pripada. Res je, 
da bo treba seči globoko v žep, 
toda, če do tega v bližnji prihodno
sti ne bo prišlo, bo treba seči še 
globje, če hočemo, da bo ptujsko 
kmetijstvo napredovalo v korak s 
sodobnim kmetijskim časom. 

Razpadajoča zgradba Poklicne poljedelsko živinorejske šole 
Tumišče. 

VOLITVE V TGA 
KIDRIČEVO 

Pred časom smo že poročal i , 
so bile v tovarni glinice in aluminija 
v Kidričevem 8. junija volitve v 
samoupravne organe centralnega 
delavskega sveta pa tudi v delavske 
svete organizacij združenega dela. 

V drugi polovici minulega meseca 
so se sestali novoizvoljeni predstav
niki samoupravnih organov, da se 
konstituirajo in si izvolijo predsedni
ke, ki b o d o v naslednji mandatni 
dobi vodili te organe na njihovih 
sejah. Za centralni delavski svet 
podjetja so izvolili Adolfa Kosi iz 
OZD Aluminij za predsednika, 
Maksa Jab ločnika prav tako iz OZD 
Aluminij za podpredsednika . Na 
omenjeni seji pa je bilo potrebno 
izvoliti člane kolektivnih izvršilnih 
organov in sicer za odbor za 
poslovno poli t iko, ka te remu bo 
predsedoval Zoran Heric za člana pa 
sta bila izvoljena še Franc Klemen-
čič in Ivan Beras. V odbor za 
samupravne odnose in obveščanje je 
bil za predsednika izvoljen Peter 
Gegič za člana pa Anton Kurilič in 
F ranček Kolarič. Viktor Prelog bo 
predsedoval odboru za kadre, druž
beni standard ter varstvo pri delu, 
člaha pa sta še Ivan Ogrinc ter 
F r a n č e k Lah. Pri tem moramo 
omenit i še, da b o d o v vsak odbor 
imenovali še svoje predstavnike 
delavski sveti organizacij združenega 
dela. Na tej seji je novoizvoljeni 
delavski svet izvolil še 11-članski 
odbor za splošni ljudski odpor. 
Novoizvoljenim organom želimo pri 
njihovem nič kaj lahkem delu 
mnogo delovnih uspehov. Obširneje 
b o m o o vsem poroča l i v eni izmed 
prihodnjih številk, kjer b o d o prišle 
na vrsto tudi organizacije združe
nega dela s svojimi izvoljenimi 
organi! 

M. F. 

IMENOVALI SO RAVNATELJE 
NEKATERIH OSNOVNIH ŠOL 

Glede na to , da je manda tna doba 
ravnateljem nekater ih osnvonih šol 
letos že potekla je občinska 
skupščina na svoji zadnji seji obeh 
zborov imenovala ravnatelje nekate
rih šol: 

Za ravnatelja osnovne šole Bratje 
Reš v Desterniku je imenovala 
dosedanjega ravnatelja Franca 
Ogrinca. Franc Ogrinec se je rodil 8. 
septembra 1931 . leta v Skorbi in je 
do sedaj zelo uspešno vodil to šolo 
in reševal njene probleme. 

Za ravnatelja osnovne šole Maj-
šperk je bila imenovana Ivanka 
Golob, ki se je rodila 9. maja 1923. 
leta v Mezgovcih. Ivanka Golob je 
p redmetna učiteljica in dosedanja 
ravnateljica te šole. O delovnih 
sposobnostih Ivanke Golob verjetno 
ni po t rebno posebej pisati, saj nam 
to povedo že sami dobri učni 
uspehi. Prav v času njenega 
upravljanja šole pa je bila zgrajena 
nova in adaptirana stara šolska 
zgradba. Vsekakor gre največ zaslug 
zato prav njej. 

Tudi ravnatelj osnovne šole 
Bratov Štrafela v Markovcih pri 
Ptuju - Gvido Cepin, bo vodil to 

šolo še eno manda tno dobo. Gvido 
Cepin se je rodil 31 . avgusta 1925. 
leta v Kalcah in je uči tel j . Tudi on je 
izpolnjeval vse razpisne pogoje in 
tudi priporoči la drugih družbenopo
litičnih organizacij zanj, kakor tudi 
za ostale kandidate so bila zelo 
pozitivna. 

Adolf Praprotnik, predmetni uči
telj, rojen 17. junija 1928. leta in 
dosedanji ravnatelj osnovne šole 
Ivana Spolenjaka v Ptuju, bo vodil 
to šolo še v naslednji štiriletni 
manda tn i dobi. 

Za ravnatelja osnove šole Videm 
pri Ptuju je bil na zadnji seji SO Ptuj 
imenovan dosedanji ravnatelj Je šole 
in zelo znan prosvetni ter druzbeno-
poht ičn i delavec ptujske občine" -
Franjo Levstik. Franjo Levstik je 
predmetni učitelj in spada v mlajšo 
ravnateljsko generacijo, saj se je 
rodil 19. avgusta 1934. leta v 
Ljubljani. 

Vsem novo imenovanim ravnate
ljem zgoraj navedenih osnovnih šol 
želimo pri njihovem napornem 
prosvetnem delu mnogo uspehov! 

M. NOVINA 

PRIJATELJICA 
PRIJATELJICI 

— Skoraj neverjetno je, koliko je 
teh nepridipravov na svetu, ki ti 
samo kradejo čas! 

— Točno. Toda zaka j ne delate 
po mojem receptu? 

— In kaj vi napravite? 
— Ko zazvoni zvonec^ dam takoj 

klobuk na glavo in oblecem rokavi
ce. Če je obiskovalec eden od tistih 
s katerim ne želim izgubljati časa, 
mu rečem: ,,Žal mi je ali kot vidite 
se pravkar odpravljam v mesto." 

— In če je nekdo, ki vam je 
simpatičen? ' 

— Oh, to je vendar enostavno! V 
terri primeru mu rečem: ,,Imate 
srečo. Pravkar sem se vrnila iz 
mesta!" t 



SIMBOL 
POBRATENJA 

V torek 11. julija so predstavniki 
ptujske obč ine odpotovali v Arande-
lovac, kjer b o d o prevzeli darilo 
pobratene obč ine - dva met ra viso
ko skulpturo „Sužen j" . Predstavniki 
občine Arandelovac so ta simbol 
pobratenja obljubili ptujski obč in i 
lani na svečani seji občinske skup
ščine, k i j e bila ob prazniku obč ine 
Ptuj v novi osnovni šoU Martina 
Koresa v Podlehniku. Skulptura ali 
kip je delo priznanega akademskega 
kiparja Matije Vukoviča. Izklesan je 
iz marmorja, ki ga lomijo v Venčacu 
pri Arandelovcu. Z njim je avtor 
simboliziral izrek: „Svoboda se roje
va iz suženjstva in m u k " . 

Kje b o d o v Ptuju postavili ta kip 
še ni k o n č n o do ločeno . Prvotni 
predlog je bil, da bi naj stal na 
Srbskem trgu, vendar ob tem nastaja 
več vprašanj - p rometa , pr imernega 
okolja in p o d o b n o . Sedaj je v 
obravnavi več drugih predlogov za 
primernejšo lokacijo. K o n č n o bese
do o tem b o d o imeli strokovnjaki, 
ki se b o d o morali hi t ro odloči t i , saj 
bi naj kip odkrili v okviru proslav 
letošnjega praznika obč ine Ptuj . 

F . F . 

O INTEGRACIJI PTUJSKE BANKE 
Na zadnji seji SO Ptuj so med 

drugim podal i tudi poroč i lo o razvo
ju bančništva v Ptuju in o b o d o č i 
integraciji ptujske banke do katere 
naj bi p redvidoma prišlo že v letoš
njem letu. 

Zače tek razvoja ptujskega bančn i 
štva sega v o b d o b ^ med obema 
vojnama, ko je na ptujsko-ormož-
kem območ ju delovalo neka j nad 30 
hranilnic in posojilnic. Prav iz teh se 
je po letih razvila Ptujska banka , ki 
je vse do danes poslovala uspešno, 
čeprav se je srečavala s številnimi 
težavami, zlasti še na področ ju 
kreditiranja ptujskega gospodarstva, 
ki bi za svoj normalen razvoj in 
napredek rabilo ogromna kredi tna 
sredstva. Ptujskim gospodarstveni
kom in ustanoviteljem banke pa je 
postalo jasno, da b o d o za razvoj 
gospodarstva p o t r e b n a še večja sred
stva, ki j ih pa ptujska banka ne bo 
zmogla. Za to se je vse češče porajala 
težnja za integracijo banke z eno od 
močnejših bank in seveda tako, ki bi 
bila pripravljena investirati do ločena 
sredstva tudi na naše območje . 

Še intenzivneje so pričeli razprav
ljati o integraciji banke , ko je bil 
sprejet novi zvezni zakon (decembra 
1971), ki je zaostril pogoje glede 
ustanavljanja in poslovanja bank ter 
določil, da lahko poslovno banko 
Ustanovi 25 ustanoviteljev, ki vložijo 
v sklad vlagateljev na_pmnj 50 mili
jonov dinarjev. Postalo je j asno , da 
Ustanovitelji tolikšne vsote ne b o d o 
mogli vložiti, za to je težnja, po 
integraciji postala še večja. 

še vedno pa je ostalo odpr to 
Vprašanje, kje na jli pr imernega part
nerja, kajti, ko se od loča o usodi 
banke, se od loča tudi o usodi 
gospodarstva tistega območja , ki ga 
banka pokriva. Na zboru banke , ki 
je bil lansko jesen, so ustanovitelji 
banke razpravljali o več variantah, 
vendar so končno izluščili le Ijub-^ 

Ijansko in mariborsko banko . Opazi
ti pa je bilo, da sc se vsi bolj nagibali 
k mariborski , k a j i ta varianta bi 
med drugim tudi bolj povezala go
spodarstvo celotne medobčinske re
gije. Poleg tega pa so obstojali tudi 
drugi oprijemljivi faktorji, ki so 
okrepili nagnjenje ustanovitel_pv k 
mariborski banki . 

Kljub t emu pa se je izvršni odbor 
ptujske banke najprej pogovarjal s 
predstavniki ljubljanske banke , ra
čunajoč , da bo le-ta zagotovila 
zadosten obseg investicijskih kredi
tov za vse pot rebe ptujskega gospo
darstva, ker je velika in razpolaga z 
,,sredstvi državnega kapi ta la ." Zra
ven tega so predstavniki ptujske 
banke računali tudi na druge pozi
tivne pridobitve, vendar se je pozne
je izkazalo, da ti razgovori niso 
zagotovili vseh pr ičakovanj . 

Zaradi zgoraj omenjenih faktorjev 
so se kmalu pričeli pogovori z 
mariborsko banko . Poglejmo neka
tere značilnost i skupnih interesov 
obeh bank za celotno regijo: 

Mar iborsko-p tu j sko območje se
stavlja jedro podravske regije, kjer je 
nujna delitev gospodarskih in razvoj
nih funkcij. Ptujska in mariborska 
obč ina že dalj časa uspešno sodelu
je ta , saj skupno rešujeta probleme 
zdravstvenega zavarovanja delavcev 
in kmetov, imata skupno službo 
zaposlovanja in skupno rešujeta 
probleme visokega in višjega šolstva. 
Vse to pa narekuje tudi eno tno 
f inančno poUtiko. oziroma skupno 
banko . Eno tno b a n č n o pol i t iko na
rekujejo tudi nekateri gospodarski 
dejavniki, saj na območju naše obči
ne delujejo številni dislocirani obrat i 
mariborskih gospodarskih organiza
cij, ko t so: mlin živilskega kombina
ta Intes , sekcija za Dravo - Vodne 
skupnosti Drava - Mura, gozdni 
obrat - GG .Maribor, poslovna eno
ta avtobusnega p rometa , poš tna 
enota PTT podjetja in še številni 
diud . Navedeni ^obrati zaposluiejo 

7 % vseh zaposlenih v obč in i in 
ustvarjaj) okoU 6 % vsega družbene
ga b r u t o proizvoda. Vsa ustvarjena 
sredstva teh obratov se zbirajo p rek 
mat ičn ih podjetij na račun maribor
ske banke , ki jih bo v pr imeru 
integracije odstopila ptujski banki . 

Ta sredstva in tudi druga, ki bi j ih 
bila mariborska banka pripravljena 
vložiti v ptujsko gospodarstvo bi 
zadostovala in zagotovila zaneslivejši 
in perspektivnejši razvoj ptujskih 
podjetij (TAP. Sigma. Delta i td.) , ki 
že sodelujejo z mariborskimi pod
jetji in pa razvoj kmetijstva, ki bi 
prevzelo vlogo nosilca kmetijskega 
razvoja v podravski regiji. 

Vsi zgoraj navedeni argumetni 
torej utemeljujejo pr iče tek razgo
vorov predstavnikov ptujske banke z 
mariborsko, ki je tudi zagotovila 
enakopravno določanje in vodenje 
bančne polit ike ter zagotovila sofi-
nansiranje razvojnih programov go
spodarskih organizacij ptujske obči 
ne. 

Jasno je torej, da so se v zadnjem 
času vsi pogovori glede integracije 
ptujske banke usmeriH v mariborsko 
banko. Vsekakor pa b o zadnjo bese
do o integraciji dal Zbor banke, ki 
bo zasedal, ko b o d o pripravljena 
osnovna izhodišča integracije. Ptuj
ska b a n č n a nevesta b o torej kmalu 
dobila svojega življenjskega par tner
ja. 

-mn-

Vsak dinar najprej na hranilno 
kniizico 

šele nekaj mesecev je od tega. ko 
je Kredi tna banka Ptuj začela 
vpisovati osebne dohodke na hranil
ne knjižice in že je viden dober 
rezultat . Čeprav zajema takšen 
način izplačevanja le nekaj nad 
dvatisoč delavcev, je med njimi že 
nastalo lepo število varčevalcev, ki 
so spoznah pri tem svojo korist in 
določene prednost i , da ne o m e n i m o 
tudi posredne p o m o č i svojim delov
nim organizacijam. 

Že v tej kra tki dobi je ostalo na 
hranilnih vlogah p o p r e č n o okrog 
800 .000 din (osemdeset starih 
milijonov), kljub temu, da je večje 
število delavcev dvignilo ves osebni 
dohodek takoj po nakazilu, oz i roma 
vpisu. Računa t i je , da bo takih z 
vsakim mesecem manj in da bo 
vedno več tistih, ki bodo svoj denar 
dvigali , , o b r o č n o " , šele tedaj, ko ga 
bodo dejansko takoj porabih. Marsi
kateri bo pa želel kakšen dinar tudi 
prihraniti za b o d o č e mesece. Nihče 
ne ve vnaprej, kake izredne pot rebe 
po denarju se lahko pojavijo. Lepo 
je, če ima kdo prihranek za izredne 

priložnosti in teh je v življenju 
mnogo. 

Najbolj vidna korist za vsakega 
delavca pa so obrest i . Banka bo ob 
koncu leta vsaki dan izračunala 
7,5 7c obresti in tisti , ki bo imel dalj 
časa in več denarja na hranilni vlogi, 
bo dobil tudi večji znesek obrest i . 
Zato nikakor ni pame tno dvigati 
takoj vse ah pa več kot je takoj 
po t r ebno , ampak sproti , šele tisti 
dan, ko je t reba kaj kupi t i , oz i roma 
plačat i . 

Banka bo sčasoma razširila izpla
čevanje osebnih dohodkov na hra
nilne knjižice, na vse dlelovne 
organizacije, ustanove, skratka na 
vse, ki so v delovnem razmerju. Pa 
ne samo aktivni delavci, tudi 
upokojenci b o d o vključeni v to 
akcijo, ker se bodo tudi pokojnine 
nakazovale na • hranilne knjižice, 
seveda, če bo na to pristal 
posamezni upokojenec. O gospodar
skem in sploh družbenem p o m e n u 
tega pa kdaj prihodnjič. 

J. Belšak 



Povezava z republiškimi cestami 
Mnogo smo že poročali o asfalti

ranju cest v naši občini, vendar ne 
bo odveč, če ponovno spregovorimo 
o nekaterih dejstvih, ki bodo gotovo 
zanimiva in vzpodbudna za bodoče 
akcije občanov ptujske občine pred
vsem še tistih, ki še vedno kljub ta
ko otipljivim uspehom ne želijo so
delovati, čeprav je takih na srečo že 
zelo malo. Med vse, o katerih smo 
do sedaj poročali v našem listu, vse
kakor sodi tudi krajevna skupnost 
Hajdina z krajevnim odborom Ge-
recja vas, kateri je skupaj s svojimi 
občani dosegel izreden uspeh s tem, 
ko je z asfaltiranjem priključen na 
kar dve republiški cesti. Na svojem 
zboru volivcev so se namreč izrekli, 
da bodo asfaltirali svoje ceste kakor 
so to pred tem že storile druge vasi, 
pri čemer so se odločili tudi za po
vezavo s Slovenje vasjo na cesto I. 
reda Ptuj—Maribor na drugem kon
cu pa na cesto II. reda Ptuj-Šiko-
le—Pragersko ter tudi odceg proti 
Kungoti. Skupno je v Gerecji vasi 
asfaltiranih 31.000 kv. metrov ce
stišč, kar je doslej največji uspeh te 
vasi v njihovi zgodovini. Investicija 
je znašala 120 milijonov pogodbenih 
prispevkov in opravili fizičnega dela 
za nadaljnjih 27 milijonov S dinar
jev. K tako velikemu uspehu ene sa
me vasi se je tudi občinska skupšči
na odločila prispevati svoj delež v 

zgodovini. Investicija je znašala 120 
milijonov S dinarjev, od katerih so 
vašcani Gerečje vasi prispevali 35 
milijonov pogodbenih prispevkov in 
opravili fizičnega dela za nadaljnjih 
27 milijonov S dinarjev. K tako veli
kemu uspehu ene same vasi seje tu
di občinska skupščina odločila pri
spevati svoj delež v višini 46 milijo
nov, saj je s tem modernizirala kar 
6 km cest v širini 5 m. To pa je iz
rednega pomena za gospodarstvo 
ptujske občine saj so to v glavnem 
povezovalne ceste z republiškimi ce
stami I. in II. reda Ptuj—Maribor in 
Ljubljano. Brez dvoma je to največji 
gospodarski uspeh občine Ptuj tudi 
po drugi strani, saj je teh 6 km cest 
vključeno v verigo letošnjega asfalti
ranja cest na dravskem polju to ie 
A p a č - N j i v e r c - C i r k o v e c - H a j d i n e 
in Gerečje vasi, po drugi strani pa je 
s tein v glavnem rešeno cestno 
omrežje na jugovzhodnem področju 
občine Ptuj. 

Vaščani Gerečje vasi pa so poleg 
tako velikega obsega asfaltiranih 
cest rešili še en velik problem - to 
je problem gasilskega dvorišča, ki ga 
prej sjjloh ni bilo, sedaj pa obsega 
približno 800 kv. metrov površine. 
Na tem prostoru nameravajo v bo
doče še urediti rekreacijski center te 
vasi^ pri čemer mislijo predvsem na 
igrišče za odbojko, rokomet, tenis 

ter mali nogomet za mladino svoje 
vasi. 

Pri otvoritvi 25. junija 1972 so, 
kot smo že poročali, bili prisotni 
tudi najvišji predstavniki gospodar
skega, družbenega in političnega 
življenja ptujske občine. Ob poka
nju možnarjev je cesto svečano 
izročil svojemu namenu predsednik 
skupščine občine Ptuj Franjo Re-
bernak. Otvoritvi je prisostvovalo 
okrog 3000 vaščanov in gostov, 
katerim je igrala godba na pihala 
sindikata TGA in pel pevski zbor 
KPD Kungota. Pozdravila jih je tudi 
dolga kolona avtomobilov. Ne bi 
bilo prav, če ne bi bila pri otvoritvi! 
ceste podeljena priznanja trem naj
bolj prizadevnim organizatorjem te 

velike akcije, in sicer: Martinu 
Kiselaku, Ivu Zupaniču in Ivanu 
Drevenšku. 

Za zabavo s plesom so poskrbele 
Plave zvezde. Trajala je vso noč do 
i-anega jutra, vašcani pa so izražali 
veliko zadovoljstvo nad doseženim 
uspehom, kako tudi ne, saj so 
dosegli nekaj, na kar so morali 
čakati dolga, dolga leta. 

M. F. 

RAZLOG 
v Nemčiji je sodišče ločilo 

zakonski par zato, ker mož ni hotel 
plačati ženi krožnikov, ki mu jih je 
ona razbila na glavi. 

VISOKI JUBILEJ 
HAJDINSKIH GASILCEV 

živ imo v času splošnega ljudskega 
napredka. Tempo človeškega razvo
ja je silovit in kmalu bo dosegel svoj 
višek. Elektronski stroji in avtomat i 
lahko v nekaterih primerih zamenju
jejo celo človeka. Toda le v 
nekater ih primerih, kajti so stvari, ki 
j ih nikoli ne bo mogel nadomest i t i 
noben stroj in ne avtomat - to so 
stvari, ki j im lahko ustreže le 
človek. Med nje štejemo tudi 
P O Ž A R , ki je že od nekdaj največji 
in najmočnejši sovražnik ljudstva. 

Pametne glave so bili naši dedi in 
pradedi , ki so začeli ustanavljati 
gasilska društva s p o m o č j o kater ih 
so lahko organizirano in uspešno 
kljubovali še tako sikajočim plame
nom, z najbolj preprost im orožjem 
- vodo. 

V zgodnjem poletju leta 1912 je v 
HAJDINI 6-članski odbor pod 
predsedstvom Janeza Grahaija, na 
vasi formiral prvo prostovoljno 
gasilsko če to , katere načelnik je 
postal sedaj že pokojni Franc 
SkoUber. Četa je ob ustanovitvi 
štela 27 članov, nekaj mladincev in 
pionirjev, kar je za tako vas, ko t je 
Hajdina, že precej. Z veseljem se je 
zmeraj odzvala klicu „na p o m o č " , 
pa naj bo v domač i vasi ali kje 
drugje. Vojne so delo če te paralizi-
rale, toda takoj po vojni je spet 
začela z aktivnim delom. Do danes 
se je izspopolnila tako številčno, k o t 
t ehn ično . R o č n o brizgalno je 
zamenjala nova moto rna , konjsko 
vprego je zamenjal pol tovorni 
avtombil znamke Ford in kar je za 
gasilce najvažnejše - zgradili so nov 
gasilski dom s s tolpom. 

V nedeljo, 2. julija, je vsa Hajdina 
praznovala. Praznovala je" 60-letnico; 
ustanovitve svoje prve gasilske čete,' 
razvitje prapora in izročitve nove 
brizgalne svojemu namerfu. Ta 
dogodek bo ostal vsakemu vaščanu 
neizbrisan. Po gasilskiji vajah s staro 
r o č n o brizgalno in s konjsko vprego, 
so preizkusili novo - motorno 
brizgalno znaml^e Rozenbauer auto-
matic, s p r e t o k o m 800 1 na minuto. 
Sledil je svečan kul turni spored, 
ka teremu so prisostvovale zraven 
predsednika SZDL Ptuj - Zdravka 
Turnška in predsednika občinske 
gasilske zveze, še če te v slavnostnih 
oblekah iz gasilskili društev bližne 
okolice. Goste je pozdravil častni 
član GD Hajdina, Jure Cestnik in na 
kra tko orisal zgodovino društva. 
Svoj delež k slavnosti je prispeval 
tudi pevski zbor društva upokojen
cev Hajdina. Prapor je svečano razvil 
„ b o t e r " Ivan Auer in ga predal 
predsedniku hajdinskih gasilcev 
Stanku Sitarju. Na prapor so pribili 
193 zlatih in srebrnih žebljičkov in 
prispeli okrog 30 spominskih 
trakov. Zatem so prebrali imena 
tistih posameznikov in družin, ki so 
akcijo f inančno podprl i . Za konec 
sta gasilskemu društvu česti tala ob 
jubileju predsednik SZDL in pred
sednik občinske gasilske zveze. 

Kulturni spored je bil s tem 
končan . Na vrsto so prišli , Dravski 
p o t e p u h i " , ki so s svojimi vižaini 
privabili tol iko gostov, da do večera 
na Hajdini skoraj ni bilo mogoče 
parkirati osebnega avtomobila. O 
vesehci sami pa raje ne bom pisal, 
povem samo, da j e bilo veselo. 

Tekst in foto: M. Ozmec 

Ob svečanosti hajdinskih gasilcev. 

KOMBAJNI SPET NA DELU 

Prišel j e ' čas žetve, opravila, ki se ga naši očetje in matere še dobro 
spominjajo, kako je izgledalo pred nekaj desetletji, ko seje zjutraj odpravila 
na njive gruča žanjic, oborožena s srpi. Ves dan so žanjice pr idno žele in se 
zvečer utrujene vračale domov, z žuljavimi rokami, a s prijetnim o b č u t k o m , 
da so poskrbele za to , da bo družina imela dovolj moke in s tem tudi 
zagotovljen kruh. Potem so prišli na vrsto še mlatiči , ki so neusmiljeno 
pokali s , ,cepci" in se propoteni izgubljali v oblakih prahu. 

In kako je z žetvijo danes, v mode rnem času? Ni več žanjic s srpi, ni 
več mlatičev na gumnih ni več cepcev, ki bi enakomerno udarjali po snopih. 
Danes imamo kosilnice z žetvenimi napravami, ki so zamenjale žanjice, 
namesto mlatičev pa se oglaša enakomerna pesem mlatilnice. Pa tudi to še ni 
najnovejša pridobitev kmetijske mehanizacije. Kosilnice in mlatilnice tudi 
niso več dovolj ekonomične in jih vedno pogosteje zamenjuje en sam stroj, 
ki je bil pred kakimi desetimi leti še prava , ,čudežna p r ikazen" na naših 
njivah. Seveda, to je kombajn, katerega smo pred leti otroci radovedno 
opazovali in smo ga v šoli celo risali pri l ikovnem pouku . Za njim so kakor 
na romanje hodile gruče ljudi, ki so ga z nezaupanjem ogledovali z vseh 
strani, ga kritizirali in ugotavljali, kako neki ta stvar deluje, da lahko 
nadomest i tol iko pridnih rok. Le malokdo pa se je odloči l za to , da bo žel s 
kombajnom, ker so se vsi še najbolj zanesli na mlatilnice. Sčasoma pa je 
nezaupanje minilo, (nekoliko je k temu pr ipomoglo tudi pomanjkanje 
delovne sile) in vedno več pšeničnih polj je izginjalo pod komajnovo koso. 
Spoznali so, da je „rdeči zmaj ' , pr idobi tev moderne dobe in zato so se začeli 
vedno bolj odloča t i zanj . 

Taka je v k ra tkem zgodovina in življenjepis „rdečega zmaja", ki ga 
danes vsi dobro poznamo in nes t rpno pr ičakujemo, kdaj se bo pojavil tudi 
na naših njivah in zdrobil z la torumeno pšenično klasje. 

Tekst in foto: S. S. 



DOPUST SAMO OB MORJU IN V PLANINAH? 
Odprla so se dopustniška vrata. Iz 

dneva v dan imamo več skrbi in 
preglavic. Nismo in nismo se mogli 
odločiti, kje preživeti tistih .nekaj 
dni in kje zapraviti t ist ih nekaj 
tisočakov, ki smo jih prihraniU skozi 
leto in tistih, ki nam jih je dala 
sindikalna organizacija podjetja. 

Končno smo se le odločil i za 
morje in to celo za tiste rekreacijske 
centre, ki so najbolj razkošni in 
najdražji. To pa je tudi „razumlji-
vo", saj se b o m o lahko prav v t e h 
krajih najprej znebili denarja in vseh 
skrbi, ki smo jih imeli z njim. Plaža, 
hrana, stanovanje v najbolj raz
košnem hotelu, večerni plesi in 
pijača, ki nam je v hudi obmorsk i 
vročini nujna in še tu in tam kakšen 
,,randi", - vse to so čudovit i recepti 
za naše polne denarnice, ki že po 
nekaj dneh izgubijo svoj čudovi t i 
videz. 

Pri vsem tem smo pozabiU na 
nekaj - pozabili smo na naravne 
lepote d o m a č e obč ine , na naše 
podeželje, ki bi ga lahko brez 
kakršnihkoli težav izkoristili za 
nekaj dni svojega letnega dopusta . V 
mnogo večji^ meri bi se lahko naužili 
svežega zraka kot ob morju in 
mnogo manj bi , ,hujšale" naše 
denarnice. Naši meščanski o t roci bi 
lahko na ta način vsaj delno 
spoznali življenje na vasi, na tisti 
vasi, kjei so bih nekoč d o m a njihovi 
starši. Mnogo rekracije bi lahko našH 
tudi na podeželju, pri našem mestu . 
Mar ni za meščanskega o t roka 
precejšen dogodek, če lahko pase 
krave in se z d r u g j m i ot roci podi po 
travnikih? 

Vedno t a rnamo, da se preveč 
redimo, da nas bo od debelosti 
prehitro konec . Jez imo se na tak 
način življenja. Vsak dan meso in 
meso. Izognimo se t emu . Pojdimo 

za dan ah dva na vas, na kmeti jo . 
Pomagajmo kmetu pri nakladanju 

sena in pri drugih opravihh. Res je , 
da se bomo zelo potili, da bomo 

dobili žuljaste roke in da b o m o 
izmučeni . Toda, že to bo dovolj, da 
b o m o naš pas vsaj nekoliko zategni
li. JedU b o m o zdravo, vi taminsko, 
kmečko hrano . Okopali se b o m o 
lahko v p o t o k u , ki ima nedvomno 
mnogo bolj č is to vodo kot ,,velika 
luža". 

Takih in p o d o b n i h dopustniških 
rekreacij nam nudi naše domače 
podeželje. Verjemite, po enem aU 
dveh dneh takega dopusta, se b o m o 
počuti l i mnogo bolje kot prej, 
bogatejši pa b o m o tudi za spozna
nje, da k m e č k o življenje ni t ako 
lahko, kot si mislimo. Kmetu pa bi s 
tem, ko mu b o m o pomagaU pri 
delu, napravili tudi uslugo. 

V nekater ih vaseh in na nekater ih 
kmetijah bi bila taka obhka rekre
acije in kmečkega tur izma možna že 
sedaj, drugod bo treba še marsikaj 
urediti . Vsem tem p rob lemom pa bo 
morala posvetiti več pozornost i vsa 
družba. Tudi mi sami se b o m o 
morah zavedati, da ni dopust lep 
samo na morju in v planinah, ampak 
je lahko tud i na našem podeželju. 

Milan Novina Mar ne bi bilo lepo nekaj dni dopusta preživeti v podeželski vasici sredi polj 
in gozdovih. Sredi doline teče reka . . . 

Zatiranje ameriškega kaparja 
in jabolčnega zavijača v juliju 

v zadnjih dneh je vreme zelo 
ugodno za razvoj škodljivcev na 
sadnem drevju. Posebno ugodni po
goji so za razvoj j abo lčnega zavijača 
in ameriškega kapaija. 

Ameriški kapar je pri nas najbolj 
razširjen pa tudi najbolj nevaren. 
Najbolj je opazen po poškodbah na 
plodovih zlasti na jabolkih in hru
škah, kjer opazimo okrogle rdeče 
pege, v sredini pa siv ščitek. Največ 
jih je okrog muhe in okrog peclja. 

Škodo dela kapar s sesanjem sokov 
iz rastUn, delno pa poškoduje rast-
Unsko tkivo s slino, ki jo izloča iz 
svojih bodal . Ameriški kapar ima 
ogromno sposobnost razmnoževa
nja. V naših razmerah daje na leto 
tri generacije, v izjemno ugodnih 
razmerah pa tudi štiri. Prva generaci
ja ličink odlaga žive mladiče in se 
pojavlja pri nas v sredini junija, 
druga generacija v juliju in tretja v 
septembru. Če t r t a generacija je 
možna tudi v novembru. Iz,legle 
hčinke so če t r t mil imetra dolge, 
rumene barve, gibljejo se le nekaj ur, 
se prisesaj) na pr imerno mes to in se 
pokrijejo z voščenim pokrovom. 

<Pod šči tnikom ostane samica vse 
življenje, m e d t e m ko samci zletijo. 
Spolno zrela samica lahko odloži do 
600 živih ličink. Ce dreves ne škro
pilno, se nabere na lub ^ po več 
slojev kapic ali šči tkov. Ce so dreve
sa m o č n o napadena od kaparja da_p 
sadovnjak zmanjšan pridelek v kvali
t e tnem in kvant i te tnem pogledu. 
Prav tako je tudi p rome t z okuže
nim sadjem prob lemat ičen , kar je 
posebnega p o m e n a za izvoz. 

Eden izmed najesnejš ih škodljiv
cev v naših sadovnjakih je tudi 
j abolčn i zavijač, katerega gosenice 
povzročajo črvivost jabolk in hrušk. 
Juhja in avgusta povzroča j ) veliko 
črvivost že gosenice iz drugega rodu. 
Samice odlagajo _pjčeca na že razvi
ja joče se plodove kjer se po enem 
do dveh tednih izvali j3 gosenice, ki 
se zavrtajo v plodove. Ena gosenica 
lahko uniči do tri p lodove. Glavni 

(Nadaljevanje na 8. strani) ŽIVINE JE DOVOLJ 
Mnoge gospodinje so v zadnjem 

času v hudih skrbeh zaradi mesa, ki 
ga je v mesnicah vedno manj ali pa 
ga sploh ni. Zato sem se v petek 
oglasil na ptujski odkupni posta j ali 
sejmu. Proti pričakovanju pa sem 
lahko ugotovil, daje bilo na sejmišč-
nem prostoru rekordno število go
ved in konj. Skupno število obojega 
je znašalo preko 190 in zato se 
občani zares upravičeno sprašujejo, 
kam gre vse to meso? 

Resnici na ljubo pa moram pove
dati, da ni bilo rekordno samo 

Poglejmo samo nekatere: Cene 
konjev so bile zelo različne in so se 
gibale med 12 in 15 dinarji za kilo
gram. Zaostajale pa niso niti plemen
ske krave, katerih cene so bile od 8 do 
12 dinarjev za kilogram, krave za 
zakol pa od 8 do 9 din za kg.Sevedaso 
bile cene mladega goveda mnogo 
višje, saj so bili biki tudi po 17 
dinarjev za kilogram. 

Naj bo kakor koli, ugotovili smo 
lahko, da je živine dovolj, le da v 
naših mesnicah primanjkuje mesa. 

-mn— 

Pogled na del sejmiščnega prostora zadnjega živinskega sejma 

VSI, VSEM, O VSEH 

Ko so v nedeljo, 25 . junija, vaščani Gerečje vasi dočakali svoj veliki 
t renutek in se tudi uradno zapeljali po novem asfaltnem cestišču, so 
zbranim, ki so prisostvovah otvoritvi , oč i nehote uhajale na eno izmed hiš 
tik prizorišča. Seveda, kako ne bi gledali tja, ko pa je bilo na vehkem 
plakatu, pritrjenem na steno omenjene hiše, vsem na vpogled kdo in koliko 
je prispeval za uresničitev davnih želja. Tisti, ki so bih napisani na plakatu, 
so se kdaj pa kdaj ponosno ozrli nanj in s pogledom ošinih svoj priimek in 
znesek, drugi, ki pa so šele takrat spoznah vrednost asfalta, p a so bih t iho in 
so verjetno sami pri sebi sklenili, da b o d o tudi sami segh v žep in primaknil i 
nekaj „ rdeč ih" , ter tako podprh veliko naložbo sovaščanov. 

Tekst in fo to : S. S. 



LASUUA IZ ČEBEL 
Nikar ne mislite, da je to nekak

šen novi modn i krik. Verjetno bi 
vsak, ki bi hotel nositi t ako lasuljo 
že prej premislil in ostal r a ^ celo 
življenje plešast ali po domače , r a ^ 
bi vse življenje nosil na glavi 
najslabše letališče za m u h e . Dejal 
sem že, da to ni šala ah novi modni 
krik, ampak je to resnična avantura 
starega čebelarja F ranca Metulja iz 
Sveče 13 pri Majšperku. 

F ranc Metulj se je pričel ukvarjati 
s čebelarstvom že 1936. leta in p od 
takrat do podrobnos t i spoznal živ
ljenje in nagonske navade teh malih, 
toda pridnih žiValic, saj tudi stari 

pregovor pravi: ,,Priden je kot 
čebela ." 

Našega sogovornika sem našel na 
travniku pri sušenju sena. Ker je bilo 
vreme lepo in precej vroče je bilo 
treba n a p r e j urediti s senom. Hotel 
sem mu pokazat i , da smo tudi 
novinarji vajeni kmečkega dela in 
sem mu pri njegovem opravilu 
pomagal. Nato si je vzel nekaj minu t 
časa in v hladni senci velike jablane 
sva speljala pogovor na njegovo 
čebelarsko delo in na njegove 
čebelarske avanture, ki jih dela že 
več ko t pe t let. 

„Ne misl i ," je pričel razgovor 
F ranc in nadaljeval: „da se ukvarjam 
s čebelarstvom za to , da bi s tem 
zaslužil. Čebelarji so danes preslabo 
plačani . Veselje in ljubezen do teh 
malih živali me vzpodbuja k temu, 
da zanje skrbim in delam. V svoji 
čebelarski karieri sem do natankost i 
spoznal njihove navade, njihov na
čin življenja in njih nagon. Sele, ko 
človek spozna vse to lahko postane 
pravi čebelar in si lahko privošči 
tudi kaj podobnega, ko t si včasih 
j az . " 

Kako pa ste spoznali, da take 
avanture niso nevarne in da vas 
čebele uboga p ? 

„Morda najprej o spoznanju, da 
me ubogajo. Čebele pravzaprav ne 
ubogajo mene , ampak ščitijo^ svojo 
mat ico . Takole j e b i lo : Že od 
zače tka svoje čebelarske kariere sem 
ugotavljal, da gredo čebele vedno za 
svojo mat ico in da jo na vsakem 
koraku ščitijo. To je znači lno za čas 
rojepja. Ker sem hote l svojo čebeljo 
zalogo razširiti, sem moral roje, ki 
so mi ušh, dobit i nazaj. T o pa je 
najlažje takrat , ko dobiš mat ico in 
jo nekam zapreš, da ti ne more uiti , 
vendar na tako mes to , da je 
dos topna tudi ostalemu roju. Zato 
sem si napravil ma t i čn ico (posebna 
priprava za zapiranje mat ic) in na 
tak nač in spravljal čebele, kamorko
li sem hote l . Neredko se mi je 
zgodilo, da sem imel ves roj na roki, 
v kateri sem držal mat ico . Takrat se 
mi j e tudi pora ^la misel, da bi s 
čebelami lahko delal razne ,vragoli-

je ' ." 
Ž e , že, t oda ali se ne boji te , da bi 

vas čebele opikale in pri takem roju 
bi bjlo vaše življenje v nevarnosti? 

, ,Že prej sem omenil , da mora 
pravi čebelar d o podrobnos t i spo
znat i nagonsko življenje čebel , šele 
takrat bo imel uspeh pri delu z 
njimi. Tako sem tudi sam spoznal, 
da čebele vedno ščitijo tisti pred
met, na katerem se nahaja matica. 
Zato so čebele, ki se obesijo name, 
da bi zavarovale svojo mat ico , hkrat i 
tudi moje zaščitnice in skora j 
s toods to tno sem prepr ičan , da me 
niti ena čebela tistega roja, ki ga 
imam na sebi n ikoh ne piči . Pikajo 
me le tiste, ki letajo okrog meje in 
so iz drugega ranja ah roja. Ko sem 
se zadnjič pošalil s čebelami sem 
pozneje našel v telesu okrog trideset 
žel, vendar mi čebelji pik ne 
škoduje ." 

(Nadaljevanje na 11. strani) 

Takole pa izgleda Franc Metulj , če
belar, kadar se poigra s svojimi čebe
lami in si iz njih napravi u m e t n o la
suljo. 

Franc Metulj ni samo čebelar ampak je tudi kmet. Ko smo ga 
obiskali in prosili za razgovor sije dal opravka s senom. 

GOJENCI VRTCA 
SE POSLAVUAJO 

Konec šolskega leta ni prinesel 
slovesa le učencem osmih razredov 
osnovnih šol in m a t u r a n t o m , ampak 
se b o d o o d svojih tovarišic 
vzgojiteljic poslovili tudi gojenci 
otroških vrtcev, ki so dočakal i 
t renutek , ko bodo poš tah šolarji in 
bodo odložih igrače, na njihovo 
mesto pa položili knjige, zvezke, 
svinčnike in barvice. 

Slučajno sem se z znanko Ido 
oglasila v o t roškem vrtcu n a 
Potrčevi cesti v Ptuju. Bil je ravno 
čas kosila in popoldanskega poč i t 
ka. Pozornost mi je vzbudila lepo 
opremljena soba, polna risb, v kater i 
prežive večino dneva predšolski 
ot roci . 

Ida mi je že m e d potjo povedala, 

da so letošnji najstarejši , ,vrt ičkarji" 
pripravih lepo likovno razstavo, 
poleg tega pa so naštudirali ku l tu rn i 
program, v ka te rem so svojim 
staršem predstavih gorenjske plese. 
Ker me je zanirtialo kaj več o teh 
malčkih, sem za t renutek zmotila 
pri delu Anico Sobočan , ki mi je 
prijazno odgovorila na moja r ado - ' 
vedna vprašanaj. Povedala mi je , da 
je letošnja skupina predšolskih 
o t rok ena najbolj aktivnih, če ne že 
sploh najboljša doslej. O d h č n o so se 
izkazah na vseh področj ih in 
pokazah nadpovprečno znanje pri 
l ikovnem p o u k u , saj so pripravili 
čudovi to razstavo svojih risb, ki si jo 
je ogledalo precej obiskovalcev, še 
posebej pa je bila z razstavljenimi 
deh zadovoljna inšpektorica za 
predšolsko mladino, ko jih je prišla 
obiskat . 

Ob koncu šolskega leta so j im 
pred o d h o d o m pripravili majhno 
slovo z zakusko, tako, da so se 
poslovih k o t pravi maturant je . Na 
prsih so imeU pripete srčke in 
pikapolonice, ki so zamenjaU 
maturantske nageljčke. 

Razen s čop ič i in svinčniki, se 
mah varovanci p o g u m n o spoprije
majo tudi s plesnimi koraki , saj so 
priredili samostojen nas top, na 
ka terem so o č k o m in mamicam 
zaplesali nekaj lepih slovenskih 
plesov. Predstavih so j im Gorenjski 
splet in sedmorko ter r i tmično 
ponazori tev pesmi Po Koroškem pfe 
Kranjskem. To je bilo še posebno 
enkra tno doživetje za starše, ki so 
lahko videli svoje ljubljenke in 
ljubljenčke v tako zahtevnem 

nas topu, ki so ga oni skoraj čisto 
samostojno in brezhibno izvedh. 

Svoji tovarišici Anici so kot 
spomin na najbolj delavno skupino 
o b o d h o d u narisah veliko risbo 
Ptuja, ki je kolekt ivno delo vseh 26 
mahh umetn ikov . Delo je zares 
enkra tno in prepr ičana sem, da se 
bo tov. Sobočanova z radostjo 
spomnila vseh lepih uric, ki jih je 
preživela s to mlado , a tako 
nadarjeno skupinico, saj se je njeno 
delo in ves vložen t rud bogato 
obrestovalo, ker b o d o ti malčki 
odnesli iz vrtca mnogo več ko t lepe 
spomine na o t roške igrice in 
pravljice, odnesli bodo bogato 
znanje, k i j im bo v osnovni šoli silno 
koristUo. Vsi se bodo njihove 

tovarišice radi spominjah in verjetno 
bo marsikomu zelo hudo , ko bo iz 
„vrt ičkarja" postal prvošolček. Po
grešali b o d o toplo vzdušje, ki je 
sedaj vladalo med njimi, pogrešali pa 
bodo tudi dobro oskrbo , kakršne so 
bili vajeni doslej, ko so vse dneve 
preživeh v vrtcu. Dolge dopoldneve 
bodo sami, saj sta marsikje o č k a in 
mamica zaposlena in bosta morala 
sinka pusti t i samega d o m a , brez 
pravega nadzorstva. Takšna nenadna 
sprememba pa utegne o t r o k o m vsaj 
prvo leto škodovati , saj so kot 
prvošolčki še t ako po t rebn i strokov
ne oskrbe , in p o m o č i b b šolskih 
problemih, ki j ih bodo srečavali. 
Zelo po t r ebno bi bilo dati tem 
o t r o k o m možnost , da vsaj še eno 
leto bivajo v dopoldanskem času v 
vrtcu in se t ako počas i navadijo ob 
sposobni vzgojiteljici na nov šolski 
red, ker b o d o po tem mnogo lažje 
prebrodili začetne težave, ko t bi jih 
brez p o m o č i sami doma. 

Upajmo, da bo uprava vrtca 
razmislila tudi o tej možnost i 
podaljšanega bivanja v vrtcu za 
prvcšolčke in tako rešila skrbi 
marsikatero mamico, ki si tare glavo 
s p rob lemom, kam dati svojega 
o t roka v času, ko je sama v službi. 

Tovarišici Sobočanovi se 
zahvaljujemo za prijazne odgovore 
in ji želim, da bi v prihodnje dobila 
še kakšno tako aktivno skupino, ki 
se bo tako vsestransko vključila v 
delo in žela tako lepe uspehe, ko t je 
letošnja. 

Tekst: S. Spolenak 

F o t o : S. Kosi 

Anica Sobočan zadovoljno ugotavlja, da so malčki lepo odplesali začetne 
tak te . Le tako naprej! 



ČE DIJAK NA RAJŽO GRE... 
če di(v)jak na rajžo gre . . . je 

zadonelo v avtobusu, ko smo v 
torek, 27. junija zjutraj svečano kot 
novopečeni ekonomski tehniki kre
nili na osemdnevno popotovanje po 
naši, vsem poznani, od tujih turistov 
pozabljeni, od domačih pa zapušče
ni domovini. Prepričana sem, da ste 
vsi ugotovili, da smo si želeli 
ogledati našo nestabilno Jugoslavijo 
in tako s skromnim denarnim 

prispevkom malo zamašiti luknje v 
večno praznem turističnem žepu, v 
katerega včasih kane tudi kakšen 
„stric Dolar" ali ,,teta Marka", ki 
sta zgrešila pot v druga konvertibil
na denarna lovišča. 

Kot aktivni maturantje smo si 
prislužili in prihranili precej nekon
vertibilnih jurjev, zato smo se 
odločili, da jih koristno naložimo in 
obenem podpremo naše večne 
stabilizacijske ukrepe. Ena lastovka 
sicer še ne naredi pomladi, vendar 
upajmo, da jih bo še več, ki nam 
bodo sledile. 

Cilj, ki smo si ga začrtali, je bil, 
čim podrobneje spoznati Jugoslavijo 
in se prepričati, če je vse, kar so nas 
učili o njej v šoli, tudi res. 

Rana ura je, kot pravi stari 
pregovor, zlata ura. In kdo od nas 
nima rad zlata pa čeprav v 
simbolizirani obliki. Gotovo se ga ne 
bi nihče branil, zato s m o tudi mi 
poslušali to resnico in krenili na pot 
že ob treh zjutraj. 

Ko smo se zbirali na ptujski 
avtobusni postaji, smo nekateri še 
rahlo dremali in srno zato s spanjem 
nadaljevali kar med vožnjo. 

Na najvažnejše bi pa skoraj 
pozabila. Namreč, preden preidem 
na podrobnejše opisovanje naše 
poti, bi ne bilo slabo, če bi, 
spoštovani bralci, vedeli s kom boste 
potovali 8 dni, zato dovolite, da nas 
2 nekaj besedami predstavim. Že v 
začetku sem omenila, da smo se 
odpravili na pot , ,novopečeni 
ekonomski tehniki", ki smo komaj 
dobro prespdli vznemirljive trenut
ke, katere človeku povzroči zrelost
ni izpit. Z nami sta se podala na pot 
naša stara znanca, ki sta 4 oz. 2 leti 
zapravljala z nami čas in dobro 
voljo, da bi nam vlila v glavo kar 
največ učenosti, razredničarka prof. 
Bogdana ZORKO in predavatelj 

Z g o d o v i n e in zemljepisa, prof. Jože 
M A U Č E C ml. Njegova je tudi 
zasluga, da se nismo vrnili, s 
potovanja kot slepi popotniki, sa} 

nas je vso pot seznanjal s 
posebnostmi krajev skozi katere 
smo se peljali. Naša dragocena 
življenja, ki smo jih komaj izvlekli 
pred zloglasno maturo, smo zaupali 
šoferju Francu Tašnerju, ki nam je s 
svojo sigurno vožnjo že po nekaj 
kilometrih vlil zaupanje vase. 

Sedaj, ko nas že poznate, lahko 
začnemo z opisovanjem naše zadnje 
skupne poti, tokrat na žalost le ob 

obujanju spominov in s prstom po 
zemljevidu. 

Iz dobrega starega Ptuja smo 
krenili na 8 dni dolgo pot, za katero 
smo upali, da se bo srečno končala 
in da se bomo celi in živi vrnili polni 
lepih in nepozabnih vtisov. Nekaj 
časa smo se tresli na ,,samih jamah", 
potem pa smo se peljali po čisto ta 
pravi avtostradi. Prva postaja, ki je 
bila namenjena jutranji telovadbi, je 
bila v kraju Novska. Tam smo si 
razgibali utrujene ,,stare kosti" in si 
pomencali zaspane oči . Naših 10 
minut je hitro minilo in že smo se 
ponovno naložili v avtobus, ki je 
takoj začel požirati kilometre proti 
Banja Luki. Da ne bi kdo pomislil, 
da sem pozabila kaj več povedati o 
Hrvatski, naj povem, da bi vam zelo 
rada zaupala kaj koristnega, pa smo 
žal vse svoje znanje pred dobrim 
letom pustili v Ljubljani, ko smo 
morali v oddaji Spoznavajmo svet in 
domovino temeljito poznati našo 
sosedo. Spomnili pa smo se vseeno 
nanjo, saj smo na njen račun 
vnovčili svoje zemljepisno znanje za 
40 starih tisočakov, ki so se takoj 
znašli na hranilni knjižici. 

Kot bi mignil, smo se znašli v 
Bosni. Mi tega verjetno ne bi niti 
opazili, če se ne bi bil po mikrofonu 
oglasil naš vodič, prof. Maučec, ki 
nam je o tej republiki povedal v 
kratkem to , da je po skoraj 500 
letih zapostavljanja dočakala uresni
čitev svojih želja, ko je dosegla 
enakopravnost svojih narodov v 
združitvi z ostalimi Jugoslovani v 
novi Jugoslaviji. Nastala je kot ena 
izmed 6 jugoslovanskih republik in 
to zaradi svojstvene in pestere 
sestave prebivalstva ter lastne 
zgodovinske preteklosti. Naseljena 
je bila že zelo zgodaj, saj o tem 
pričajo izkopanine in bogate arheo
loške najdbe v Butmiru, Travniku, 
II idži in drugje. Svoj višek je BiH 
dosegla v 14. stoletju, ko je vladal 
Tvrdko. 1463 leta so začeli ogrožati 
Bosno Turki, nad Hercegovino pa so 

prišli 1482 leta. To je povzročilo 
proces islamizacije, ki bi ga lahko 
imenovali ,.posiljevanje" z musli
mansko veroizpovedjo. Tudi Avstro-
ogrski se je Bosna zdela dovolj 
zanimiva, zato jo je 1 878 okupirala, 
1908 pa je prišlo do aneksije. V 
Sarajevu je 2 8. junija 1914 Gavrilo 
Princip, član Mlade Bosne, izvršil 
atentat na avstrijskega prestolo
naslednika Franca Ferdinanda. To je 
bil tudi povod za začetek I. svetov
ne vojne. Bosna ni ostala neopažena 
tudi v II. svetovni vojni, saj so se na 
njenem ozemlju odvijale najhujše 
borbe, tam je bila ustanovljena prva 
proletarska brigada in tam je bilo 
29. novembra 1943 tudi II. zaseda
nje AVNOJ- a, na katerem so 
položili temeljni kamen za našo 
novo Jugoslavijo. ' 

Sedaj je Bosna in Hercegovina ena 
najbolj razvitih jugoslovanskih repu-, 
blik, saj ima ugodne prirodne pogoje 
za nagel razvoj industrije vseh vrst. 
Ima največ gozdov v Jugoslaviji, 
daje nam največ premoga, v Tuzli je 
rudnik kamene soli, njena vodna 
energija je najmočnejša v državi, 
zato je nastal tu center naše črne 
metalurgije. Sporedno z njo se krepi 
še kovinska, strojna in elektroteh
nična industrija. Pa tudi v kmetij
stvu se razmere spreminjajo, čeprav 
hiter napredek preprečujejo mnoge 
ovire, kot na primer sorazmerno 
nizka kulturna raven prebivalstva (še 
mnogo nepismenih), in slabo pro
metno ožilje (marsikje imajo še 
ozkotirne železnice). Edino za kar je 
Bosna zelo prikrajšana, je morje, saj 
ga ima le nekaj borih kilometrov ob 
izlivu Neretve. V jugoslovanskem 
gospodarstvu je BiH zastopana z 
12 % ND. 

Prvo mesto, ki smo si ga pobliže 
ogledali, je bila Banja Luka, ki jo je 
pred leti precej porušil potres. Kar 
nekam spoštljivo smo zrli v zgradbe, 
ki so kljub potresnim sunkom ostale 
cele, na zidovih pa so se še poznali 
sledovi odpadlega ometa in razpoke. 
Banja Luka je kulturno, politično in 
gospodarsko središče Bosanske kra
jine. Nastala je v dolini reke Vrbas 

in živi v njej okrog 60 .000 
prebivalcev. V turških časih je bila 
sedež Bosanskega pašaluka. Na to 
smo se spomnili o b pogledu na 
najlepši spomenik osmanske arhitek
ture v BiH, to je džamija paše 
Sokoloviča. 

Danes je Banja Luka mesto, ki se 
vedno hitreje razvija in skuša, v 
napredku industrije in tehnike 

pokopati spomine na turške čase. 
Kljub potresu in veliki škodi, ki je 
nastala, se mesto razvija dalje in se 
lahko pohvali z močno energetsko 
industrijo (TE, HE, premog) od tu 
pa izvirajo tudi T V sprejemniki 
Rudi Čajevec, ki so si utrli pot tudi 
v naše domove. 

Ker so se poleg naših pevskih 
sposobnosti oglasile še , ,želodčni 
koncerti" v najrazličnejših izvedbah, 
smo v mestecu takoj poiskali 
najbližjo ,,gostionu" in se šli za 
„malo" denarja odžejat in potešit 
lakoto s čevapčiči, ki so tu prava 
specialiteta. Imeli smo pa tudi prvo 
priložnost, zapraviti nekaj denarja 
za razglednice, ki so se ponujale v 
kioskih. 

Počitek v prijetni senci nam je 
dobro del in kar nekam leni smo 
postali. Naš avtobus pa je bil potem 
spet bogatejši za 31 komadov. To 
smo namreč ugotovili po uspešnem 
ljudskem štetju, ki ga je opravil 
sošolec Rado. V Banja Luki ni hotel 
nihče ostati, zato smo se odpeljali 
vsi skupaj naprej, novim dogodivšči
nam nasproti. 

Bližali smo se Jajcu, mestecu, ki 
leži na obalah Pl ive in Vrbasa, kjer 
se prek 28 m visokega slapa Pliva 
spušča v Vrbas. Kot pravijo viri iz 
dobrih starih časov, je mestece 
dobilo ime po hribu, na ka^terem je 
zgrajeno in je jajčaste oblike. Jajce 
je bilo dolgo časa prestolnica 
bosanskih kraljev in je mesto, kjer 
so bili 29. nov. 1943 postavljeni 
temelji nove Jugoslavije. Izkopanine 
kažejo, da je bila okolica naseljena 
že v antični dobi. Jajce je danes 
mestece z dvema hidrocentralama, 
lesno ter kemično industrijo in 
predvsem pomembno kulturno-zgo-
dovinsko središče. 

Občudovali smo slapove Pl ive, ki 
bučno padajo v strugo Vrbasa, 
navdušili smo se nad prisrčnimi, 
skoraj miniaturnimi mlinčki, ki so 
še pred nekaj leti mleli pšenico, z 
resnimi obrazi smo vstopili v muzej 

- preurejeno dvorano, kjer je bilo 
II. zasedanje AVNOJ- a, 1943. leta. 
V mislih smo tiho prisluhnili 

besedam govornikov, ki so že takrat, 
2 leti pred koncem vojne gradili 
temelje naši lepši bodočnosti . V 
spomin na dan, ko smo tudi mi 
obiskali to pomembno mestece, kjer 
se je rodila naša Jugoslavija, smo 
napravili nekaj posnetkov, od 
katerih danes dva predstavljamo. 

Nadaljevanje prihodnjič 
S. S. 

Miniaturni ml inčki , k i smo j ih občudoval i na slapovih Plive 

Spominski posnetek pred zgradbo, kjer je bilo II. zasedanje A V N O J - a 
1943 . leta 



30-letnica ustanovitve 
Slovenskogoriške čete 

13. nadaljevanje 

PRED POSLEDNJIM BOJEM 
Franc Knez, kmet iz Renkovec pri 

Vidmu ob Sčavnici je že leta 1941 
deloval v Osvobodilni fronti. Jože 
Lacko ga je dobro poznal in m u 
zaupal. Vse s Knezom pa se je 
spremenilo, ko je okupa to r prijel 
Knezovega sina, edinca, starega 15 
let v Višnji vasi pri Celju pr i 
mater inem oče tu . Ta je namreč 
zaupal nekemu aktivistu O F , da je 
oče povezan z osvobodilnim giba
njem. T o je prišlo na u h o okupator
ju in sina je prijel in zaprl v Celju 
ko t talca. Ko je oče prišel v Celje, 
da bi sina obiskal, so zaprli še oče ta . 
Prepričah so ga, da b o d o sina 
ustreUh, če mu oče ne bo pomagal z 
izdajo Lacka in Slovenskogoriške 
če te . Za življenje svojega o t roka se 
je Knez odloči l za izdajalsko po t , ki 
je terjala smrt Slovenskogoriških 
partizanov. 

Ko je okupa to r Kneza oh koncu 
juUja izpustil, je takoj pcC al La
cka. Povedal m u je , d a j e rčj /patorju 
ušel, ko ga je peljal z avtom pro t i 
Slovenskim goricam. Lacka je prosil , 
naj ga sprejme v če to . Nič hudega 
sluteč, ga je poslal v če to . Bilo je 
5. avgusta. Teda j je če ta tabori la v 
gozdu ob Pesnici pri Mostju. j 

Za Knezom sta se čet i p r i d r u ž i l a ' 
še Jože Lacko in Franc Kramberger, 
kajti Lackov kur i t Alojz Lovrenčič 
je Lacku sporočil , kakor nam je že 
znano iz Lovrenčičevih spominov, 
da pripravljajo Nemci preiskave p o 
Slovenskih goricah, da bi Lacka 
izsledili. Med part izani bi se za to 
Lacko in Kramberger varneje poču 
tila. Iz Lovrenčičevih spominov 
nam je že tudi znano, da sta se s 
Krambergerjem 7. avgusta zvečer 
napotila v Zg. Velovlak k Francu 
Fuksu, odkoder sta skupaj z nekate
rimi partizani odšla v gozdiček 
Tešava ob Pesnici. 

Ko so part izani t rdno spah, je 
Franc Knez ob prvem svitu pisal 
pismo za gestapo v Ptuju. Napisal je 
kar dvoje pisem, da bi vest bolj 
zanesljivo prispela vsaj po eni po t i 
na cilj. V pismih je sporočil kraj, 
kjer part izani taborijo. Ko s e j e od 

taborišča nekoliko oddaljil prot i 
cesti, j e na jjrej ustavil dva kolesarja, 
Beca in Gorenjca iz Juršinec, ki sta 
se peljala na delo v Ptuj in ju prosil, 
naj p ismo odda ta v Lenartovi hiši, v 
stanovanju nad trgovino. Kolesarja 
sta pismo sprejela. Ker sta bila 
radovedna, kaj je v pismu napisano, 
sta ga pred Ptujem odprla, preč i ta la 
in uničila. Kolesarja sta pozneje o 
t em pripovedovala tovarišu Janži 
Toplaku v Mostju. 

Drugo pismo je Knez izročil ce
starju Kontarščeku iz Hlaponec, ki 
je bil tudi namenjen s kolesom v 
Ptuj. Njemu je Knez naroči l , naj 
pismo odda poslovodji v trgovini, ki 
je bila pred vojno last trgovca 
Lenarta, t e d a j pa so jo upravi 
Nemci. Ne da bi vedel za vsebino, je 
cestar izpolnil Knezovo željo. 

NEMCI SO SE 
PRIPRAVILI, 
DA UNIČIJO ČETO 

Kakor č i t amo v poroči lu ptujske
ga landrata (glavarja) o bitki pri 
Mostju, so Nemci sprejeli vest o 
par t izanskem tabor išču ob 16. uri, 
8. avgusta 1942. Takoj so zbrali na 
dvorišču orožniške postaje v Ptuju v 
Prešernovi uhci 12 avtomobilov 
PKV za prevoz oboroženega moštva. 
Obenem so po telefonu javiU povelj
niku orožnikov Jožefu Juroscowitzu 
in vodji teča_^ HIPO v Ptuju in 
nekaterim orožniškim postajam v 
ptujski okolici, naj se pripravijo na 
odhod v Mostje. 

Nemci so pripravih za napad štiri ' 
skupine, ki so jih imenovali po 
voditeljih. Juroscovvitzova je štela 
22 orožnikov, Hofbauerjeva je štela 
osem orožnikov in šest gestapovcev, 
skupaj 14 mož, Fuchsova skupina je 
premogla 12 pohcistov - HIPO, 
Fahrnerjeva je štela 12 orožnikov in 
okrajnega orožniškega poveljnika. 
Vse skupine so se odpeljale v Most
je, a po različnih po teh z n a m e n o m , ' 
da č e t o obkoljujejo z vedno tesnej
šim obročem. V JuršincDi se je 
napadalcem pridružil tudi landrat 
Bauer-

Dalje pr ihodnjič 
V. R. 

Novi dom upokojencev v Slovenski 
Bistrici 

Preteklo soboto , 8. julija 1972, so 
v Slov. Bistrici predah svojemu 
namenu prvi t rakt novega d o m a 
upokojencev obč ine Slov. Bistrica. 
V njem je v skupno 16 pros tor ih 
dobilo svoj novi dom 24 upokojen
cev iz področ ja celotne občine Slov. 
Bistrica. Razen prostorov za stano
vanja je v domu še pros tor za 
upravnika d o m a in knjigovodstvo, 
pisarna z bolniško sobo ter menza, 
katera pa je pričela obratovat i že 
nekaj dni prej . V tej menzi , ki deluje 
v okviru doma, b o d o pripravili dnev
no okoli 150 kosil pa tudi mnogo 
drugih obrokov in malic za upoko
jence kakor tudi ostale občane . 

V začetku bo v domu zaposleno 
sedem oseb, po po t reb i pa jih b o d o 
pozneje zaposlih še več. 

Dom so p r i čeh gradit i leta 1970, 
vendar so se dela zaradi slabe sestave 
tal, kjer je bila lokacija, zavlekla 
tako, da so ga lahko odprli šele 
letos. Njegova p red računska vred
nost je znašala 270 miUjonov S D. 
Od tega so dotacije 1.920.330 dinar
jev, med tem ko je os tah del ali 

pe t ino celotne vrednosti prispevalo 
Stanovanjsko podjetje Slov. Bistrici, 
• Z otvoritvijo d o m a pa dela še niso 

zaključena, saj je že odobrena loka
cija in tudi po t r ebna f inančna sred
stva, da b o d o lahko že v kratkem 
pričeli z zgradnjo drugega dela do
ma, ki bo zajemal še dva trakta s 
skupnim številom 60 ležišč. Tudi za 
gradnjo tega dela bo društvo upoko
jencev obč ine Slov. Bistrica zagoto
vilo del svojih sredstev, medtem ko 
pričakujejo ostali del iz solidarnost
nega sklada za gradnjo upokojenskih 
stanovanj v repubhki . Predvidevajo, 
da bo dokončanje doma z obema, še 
nezgrajentma t rak toma, veljalo okoli 
480 mihjonov SD. Gradnja obeh 
novih t raktov pa je predvidena vj 
okviru pet letne gradnje stanovanj] 
na področ ju obč ine Slov. Bistrica.^ 

Svečanost ob otvoritvi prvega! 
t rakta so p r i čeh v soboto 8. julijai 
1972 ob 8.30 s svečano sejo. Obj 
10. uri pa so slavnostno odprh dom.' 
Ob tej pri ložnosti je bil tudi bogat 
ku Itu rni p rog ram. 

. V . 

ZJatoporočencG Terezija in Janez 
Braček 

V poročni dvorani matičnega 
urada Ptuj, je bila zlatoporočna 
slovesnost za 50 let poročeni par 
Janez Braček, star 72 let in Terezija 
Braček, roj. Lovrenčič, stara 71 let. 

Jubilanta sta prvič stopila pred 
matičarja 29. maja 1922 v Vitomar-
cih. 

Tokrat sta jima bila priči Jože 
Kvaz in Johan Braček. 

Imela sta šest otrok, živijo še trije, 
osem vnukov in štirje pravnuki. 

V polni dvorani sorodnikov in 
znancev sta izročila jubilantoma 
odbornik SO Ptuj Franc Tomanič in 
maticarka Breda Sever^ zlato pla
keto, šopek in poročno darilo, 
obenem pa sta jima želela tudi v 
bodoče zdravje in zadovoljstvo, 
kakor tudi vsi ostali. * 

Tekst in posnetek: 
Petra Langerholc 

Kljub asfaltu se prah 
Vaščani Lovrenca na Dravskem 

polju so se v nedeljo 2. julija vesehU 
kot že dolgo ne. Ta dan je bila 
svečano izročena svojemu namenu 
asfaltirana cesta, za ka tero so 
prebivalci te vasi žrtvovali kar 
precej, saj so . poleg denarnih 
sredstev delali tudi fizično, kar 
skupaj znaša lepe milijone. Kot gost 
je novo asfaltirano cesto odprl na 
zelo svečan način podpredsednik 
občinske skupščine Ptuj An ton 
Žagar. Predtem je bila po vasi 
povorka avt6mobilov, ter različnih 
kmetijskih strojev z raznimi pri
ključki in vozovi, kar je vsemu dalo 
še poseben peča t zadovoljstva 
vaščanov tega kraja, tia svečani 
otvoritvi, katere se je udeležilo zelo 
veliko število ljudi iz vasi ter bližnje 
okohce , je sodelovala tudi godba na 
pihala TOS tovarne ghnice in 
aluminija iz Kidričevega. Po vsem se 
je razvila prava zabava, na kateri se 

je zabavalo ob prijetni godbi ter 
dobri kapljici in raznih speciahtetah 
na žaru, staro in mlado pozno v 
n o č . V razgovoru z nekaterimi 
vaščani tega kraja sem zvedel, da so 
presrečni, ker so k o n č n o le prišli 
tudi v njihovi vasi do asfalta in j im 
ni žal t ruda in vloženih sredstev. 
Niso pa povsem zadovoljni s tem, da 
se j im v delu vasi kljub asfaltu v 
ostalih koncih vasi še kadi prah po 
cesti, ki ne spada v njihovo 
področ je . Dobro vedo, da se tudi 
občinski organi trudijo po svojih 
močeh , da bi rešili ta problem, 
vendar mu sami nišo kos in bo tukaj 
po t rebna še p o m o č drugih, ki so 
prav tako dolžni rešiti ta problem. 
Prepričani so, da jim bodo 
predstavniki občinske skupščine 
pomagali po svojih močeh in 
posredovali tudi pri drugih. 

M. F. 

ZATIRANJE AMERIŠKEGA 
KAPARJA IN JABOLČNEGA 
ZAVIJAČA 

(Nadaljevanje s 5 . strani) 

let metuljev je pri nas navadno v 
prvi polovici junija, vendar pa je 
pojav zavijača m o č n o odvisen od 
življenskih razmer. Samice intenziv
no odlagajo j a ^ e c a pri srednje dnev
ni tempera tur i nad 15 stopinj Celi-
zija na p lodiče in hstje. 

Proti j abo lčnemu zavijaču in ame
riškemu kaparju lahko uporabljamo. 

naslednja kemična sredstva v mese
cu juli ju: diazinon 20, gusation, 
ultracid in para th ion. Diazion 20 
olje ima smrtonosni uč inek na škod
ljive žuželke, vendar ni nevaren. 
Uničuje listne uši, zavijača, kaparje, 
sukače itd. Proti ameriškemu kapar
j u d a m o 2 del diaziona na 100 litrov 
vode. Gusatfon je hud strup zato 
moramo biti pri uporabi tega kemič
nega sredstva previdni. Na 100 Utrov 
vode ga uporab imo 15 do 20 d kg. 
Parathion je zelo uč inkovi to sred
stvo prot i kaparju in j abo lčnemu 
zavijaču vendar je m o č a n strup, 
posebno za čebele. Uporabl jamo ga 
1 do 1,5 del na 100 htrov vode. 

ML 



PTUJČANI DRŽAVNI PRVAKI 
o d 3. do 4. julija je bilo v Sabcu v 

XXI. državno prvenstvo v 
jflizanskem mnogoboju za prehod-

L zastave maršala Tita. Tekmovanje 
. bilo razdeljeno v dva razreda in 
,jč starostnih kategorij . Tekmovalci 
ĵ , prišli iz vseh naših republik. 
;;3Jštevilnejši so bili Makedonci in 
^^'topniki Bosne in Hercegovine. V 
jlisem razredu so pri članih in 
-jadinl^^li tekmovali tudi pripad
aj);! TVD Partizan Ptuj . Obe vrsti 
.(3 se borili odl ično in v tej težki 
Ljcmovalni panogi, ki obsega šest 
jisciplin od gimnastike do atletike 
iniagali. Člani so zbrali 271,6 točk , 
jiladinke pa 238,2. Da bi .bil uspeh 
ptujčanov še večji, so odnesli tudi 
»niago med posamezniki . Tako si 
jeiita pri članih prvo in drugo 
jiesto Drago Skok in Tonček 
jtajnko, Edo Hojnik je bil pet i , Miki 
Prsten pa deveti . V vrsti novih 

državnih prvakov je tekmoval ^e 
Ljubo Cucek in Božo Janžekovič . 
Izredno je presenetila ptujska 
mladinka Tatjana Butolen, ki vadi le 
leto dni in je osvojila z veliko 
prednostjo prvo mesto. Nevenka 
Habjanič je bila če t r ta , Nežika 
Vrabl pa štirinajsta. Ostale tekmo
valke Irena Šiker ter Anka in 
Marjana Vrabl so s svojimi dobrimi 
rezultati prav tako veliko prispevale, 
da so tudi mladinke, čeprav še zelo 
mlade in v glavnem začetnice , 
osvojili drugi državni naslov za Ptuj. 
Kako so bih vsi Ptujčani veseh 
zmage in osvojitev štirih državnih 
naslovov, jim še danes nikakor ne i 
gre v glavo, da so v seštevku t o č k 
najboljše moške in ženske vrste 
zaostali za Skopljem le 1,6 t očk in 
bili tako ob Titovo zastavo v 
drugem razredu. Res velika smola. 
Tako je sprejelo p rehodno zastavo v 

II. razredu društvo iz Skoplja, ki je 
zbralo 511,4 točke , Ptuj pa je s 
509,8 t očkami bil v skupni uvrstitvi 
drugi. Zastavo v 1. razredu so dobili 
tekmovalci iz Žarkovega pri Beogra
du. 

Udeležba je bila izredno velika, saj • 
je tekmovalo 75 vrst s pe t s to 
tekmovalci . Iz Slovenije so tekmova
la še društva Fram, Kranj in 
Ljubljana Narodni dom, ter Tabor. 

K velikemu uspehu Ptujčanov je 
vsekakor največ poleg samih tekmo
valcev prispeval prof. Milan Cimer-
man, ki je tekmovalce, vadil. Ta 
uspeh ptujskih ekip ponovno 
potrjuje, da se z dobro voljo da 
doseči marsikaj, pa čeprav ni 
f inančnih sredstev niti za polovico 
tistega kar je na tekmovanjih nujno 
in po t r ebno . 

Člani in mladinke, TVD Partizan Ptuj. 

USPEH PTUJSKIH 
ATLETOV 

V soboto in nedeljo, 8. in 9. juhja 
je bilo v Sphtu in Kranju p o s a m i č n o 
državno prvenstvo v atletiki za mlaj
še in starejše mladince. V Kranju so 
tekmovah mlajši, v Splitu pa starejši. 
Tega prvenstva so se udeležili atleti 
TVD Partizana Ptuj in dosegli zelo 
dobre uspehe. Tako je v Kranju Miki 
Prstec pretekel 300 m v času 30,8 in 
osvojil dobro če t r t o mesto . Janko 
Kozel je bil v teku na 1.000 m 
osemnajsti . Še bolje so se uvrstih,v 
Sphtu starejši mladinci , kjer je Dra
go Skok potrdi l odl ičen uspeh iz 
Osijeka in tako tudi v Splitu z 
metom 12,17 m osvojil b ronas to 
medaljo. Tonček Stajnko je bil v 
teku na 400 m s časom 50,8 za las 
ob medaljo, saj je na če t r t em mestu . 
V teku na 3.000 m je tekmoval 
S tanko Gabjahič in se prav tako 
uvrstil med najboljše v državi. 

OP 

Velika zmaga 
Ptujčanov 

v nedeljo 2. julija, je bila v Novi 
' Gorici 5. dirka za državno prvenstvo 
v kart ingu. Konkurenca je bila 
izredno m o č n a , saj se je prireditelju 
prijavilo skupno 39 tekmovalcev. 

Iz Ptuja se je tekmovanja 
udeležilo 6 tekmovalcev, ki so 
dosegli odhčne rezul ta te , saj je 
tekmovalec Viktor Cvetko nadmoč-
no zmagal v kategoriji 125 ccm. Za 
njim se je uvrstil Franc Krajnc na 
drugo mesto in Rene Glavnik na 
če t r to mesto v tej kategoriji. 

Tudi v kategoriji 100 cCm so 
tekmovalci iz Ptuja zmešah račune 
favoritom. Tekmovalec Uroš Lan-
gerholc je v tej kategoriji zasedel 
3. mesto . Dušan Korošec 5. in Milan 
Slana 12. mesto . 

Ekipno je bilo AMD Ptuj prva 
pred AMD Vrhnika, AMD Ljubljana 
Moste u d . 

Z uvrstitvijo v Novi Gorici so 
tekmovalci iz Ptuja dokazah, da se 
resno pripravljajo za naslednjo 
dirko, ki bo 6. avgusta v Ptuju. 

C. J. 

NESREČA NE POČIVA 

Pretekli teden so se zdravili ali se 
še zdravijo v ptujski bolnišnici 
naslednji ponesrečenci: 

lažje poškodovani: Angela Primo
žič, Kidričevo 1; Elizabeta Mauko, 
Rucmanci 65; Ivan Raščan, Mari
bor, Dogoška 21; Jože Pulko, Žetale 
58; Franc Štebih, Bodkovci 5; 
Roman Žličar, Ormož; Zlatko 
Pislak, Majšperk 39; Terezija Herga, 
Dornava 145; Ivan Majerič, Ptuj, 
Volkmerjeva 7; Franc Zemljak, 
Dravinjski vrh 8 /a; Jožica Krajnc, 
Slov. Bistrica, Ljubljanska 3; Jožef 
Petek, Veliki Brebfovnik 62 ; Franc 
Kozel, Velika Varnica 62; Janez Jus, 
Sitež 23; Marija Kolmanič, Senčak 
S; Mirko Sirec, Tržeč 20; Dejan 
Vnuk, Veličane 71; Peter" Lipavšek, 
Ptuj, Prešernova 83; Rudolf Klasič, 
Pregorje 18; Ivan Trantura, Dežno 
26; Anton Lašič, Desnjak 1; Janez 
Topolovec, Velika VArnica 81 , 
Marjan Bezjak, Osluševci 6; Janko 
Čeh, Vintarovci 9; Ciril Miklič, 
Lahonci 61_; Ana Jus^ Stoperce 65; 
Anton Kaucevič, Apače 35; 

težje poškodovan: Franc Krajnc, 
Slov. Bistrica, Ljubljanska 3. 

TELESNO KULTURO TUDI 
MATERIALNO OVREDNOTITI 
^Pod predsedstvom Mihe KOLARl -
C.\, sekretarja občinske konference 
SZDL je bil v petek, 7. julija 1972, v 
Ptuju skupni razgovor o osnutku 
zakona o telesno-vzgojnih skupno
stih in zakona o sredstvih za 
telesnokulturno dejavnost. Na raz
govoru so sodelovah predstavniki 
občinske konference SZDL, občin-
^ega sveta ZSS in občinske zveze 
^ telesno kul turo . Za uvod v 
razpravo je Jože Š T R A F E ^ A , 
predsednik občinske zveze za 
telesno ku l tu ro Ptuj , podrobneje 
obrazložil osnutka obeh zakonov. 
, Poudaril je , da je bila telesna 
•^iJltura sicer že doslej cenjena, 
Vendar več ali manj deklerativno, 
"inogo premalo pa mater ia lno. Z 
osnutkom teh dveh zakonov se naše 
"^Igoletne želje in zahteve začenjajo 
Uresničevati. Podrobneje je obrazlo
žil, kako se b o d o ustanovile 
temeljne telesno-kulturne skupnost i 
^ kdo so lahko njeni člani, to je -
P°leg telesno-vzgojnih in športnih 
Organizacij tudi družbeno-pol i t ične 
organizacije, zavodi za izobraževanje 
^ vzgojo in drugi. Ti bi naj bih bolj 
posvetovalni organi, ki bi imeli 
floločen vpliv in usmerjevalno vlogo. 
iĴ v je , da se v to interesno 
ll^^^pnost vključijo tudi drugi 
^ružbeni dejavniki in ker so se 
troslej • premalo samoiniciativno 
Vključevali je nujno, da to ureja 
^^on, ki bo sprejet p redvidoma 
oi^tobra letos. 

V zvezi z zbiranjem sredstev za 
telesno-kulturno dejavnost je obraz
ložil, da bo uzakonjen prispevek 
0,39 ods to tka od osebnih dohodkov 
v delovnih organizacijah, vendar to 
ne bo dovolj. Zato bodo še naprej 
morale ostati dotacije družbenopol i 
t ičnih skupnost i (občinski prora
čun) , prispevki delovnih organizacij 
in drugi viri, ki so obstajali že doslej.' 

Obvezni prispevek od osebnega 
dohodka iz delovnega razmerja ni 
bil le dodatni vir, ki bi omogočal 
razvijanje množ ične telelsne kultu
re, ta pa je osnova tudi za vrhunski ' 
šport in za zdrav telesni razvoj 
človeka, kar je nujno tudi s stališča 
vseljudske obrambe . Poudaril je 
tudi, da prispevek 0,39 % ne bo 
nobena nova obremeni tev delovnih 
organizacij, ampak gre dejansko za 
novo prerazdelitev sredstev, v skladu 
z novim davčnim sistemom, ki se 
pripravlja. Ta način financiranja bi 
naj veljal že z novim koledarskim 
letom. 

Naloga b o d o č e temeljne telesno-
-kulturne skupnost i bo predvsem v 
tem, da bo zbrana sredstva pravilno 
razdeljevala. Oceniti bo tudi morala, 
katere telesno-kulturne in športne 
dejavnosti bomo v občini razvijali; 
vseh prav gotovo ne bomo mogh, 
zato se bomo morali od loč i t i 
predvsem za množične športne 
dejavnosti, iz katerih bodo rasli tudi 
vrhunski športniki in ki se ukvarjajo 
s to dejavnostjo na prostovoljni 

osnovi. Poleg telesno-vzgojnih in 
športnih organizacij, bo treba 
podpira t i tudi aeroklub, planince, 
tabornike , skratka vse, ki se 
ukvarjajo s telesno vzgojo organizi
rano . 

V razpravi so e n o t n o podprl i 
osnutek zakona o formiranju 
temeljnih telesno-kulturnih skupno
sti, saj je tudi v skladu z več kot 
enole tnim prizadevanjem družbenih 
dejavnikov v ptujski občin i . Več 
p r ipomb pa so imeh na osnutek 
zakona o sredstvih za telesno-kultur
no dejavnost. 

S svojo razpravo je predvsem 
izstopil Gvido CEPIN, podpredsed
nik iniciativnega odbora za ustanovi
tev temeljne telesno-kulturne skup
nosti Ptuj , ki je med drugim dejal: 

,,Vsi bomo prispevali, toda revne 
občine bodo zbrale tudi 10 do 20 
krat manj sredstev kot visoko 
razvite obč ine . To pomeni , da bodo 
razvite o b č i n e lahko razvijale 
telesno-kulturne dejavnosti, revne 
pa za to ne bodo imele dovolj 
sredstev. Zato predlagam, da naj 
telesno-kulturna skupnost Slovenije 
prevzame tudi naloge izravnalnega 
sklada, da bi 'z skupno zbranih 
sredstev razvijali telesno-kulturne 
dejavnosti tudi v manj razvitih 
občinah. Ce tega ne bomo storili, 
bo zakon krivičen in* se bo razhka 
med razvitimi in manj razvitimi še 
večala ." 

Brez dvoma bodo ta umestni 
predlog v novem zakonu morali 
upoštevati , saj je podobna praksa 
uzakonjena že na področ ju financi
ranja vzgoje in izobraževanja in 
kul turn ih dejavnosti. 

F . Fideršek 

OBISK 
— EMAj^ upam, da ne boš imela 

nič proti, ce pripeljem nocoj prijate
lja v hišo? — je vprašal mož ženo. 

- Zakaj pa bi imela, dra^i? Vse
kakor mi je to ljubše kot, ce te on 
prinese v hišo. 



Naše mesto 
OBČANI ZA ČIM LEPŠI VIDEZ PTUJA 

Krajevna skupnost Ptuj je , kot 
je že znano, prevzela v upravlja
nje zelenice, parke , manj pro
metne ulice, trge in ceste ter 
javno snago v mestu . 

Pred kratkim se j e svet krajev
ne skupnost i odloči l , da vključi 
več občanov k sodelovanju za 
večjo č i s točo v našem zgodovin
skem mestu. Pri takšni akciji bi 
moral sodelovati steherni občan 
našega mesta. Tako so se v sredo 
sestali člani komisije, ki b o d o 
imeli nalogo, da stalno spremlja
jo v svoji ulici č i s točo okolja, 
vzgajajo o t roke , da sami odstra
njujejo razne odpadke na ulici 
ali na p ločnikih ter na zelenicah. 
Njihova naloga je , da ne bi 
metah na uUco odpadkov, papir
ja in da skupno rešujejo problem 
snage v svojem okolju. (Glej 
sestavek: „Za lepši videz Ptuja -
smo odgovorni vsi.") 

Svet krajevne skupnosti j e 
imenoval na svojem terenu 25 
tričlanskih komisij, ki so razde
ljene na posamezne uhce: 

1. Za območje Cankarjeve, 
Jadranske ulice in Cvetkovega ' 
trga: Hedvika Štarkel - predsed
nik, č lana: Mirko Voda in Rozi-
ka Klančnik. 

2. Za območje Aškerčeve, 
Vošnjakove uhce in Vrazovega 
trga: Jože Rašl - predsednik, 
člana: F ranc Lačen in Albina 
Zorč ič . 

3. Za obfnočje Muršičeve, 
Dravske, Cafove ulice in Hrvat
skega trga: Lazarka Reš - pred
sednik, č lana: Albin Kostanje-
vec in Slavko Koštomaj . 

4 . Za območje Ciril Met. 
drevored in Osojnikove uhce : 
Lojze Vimer - predsednik, čla
na: Magda Lešnik in Peter Ga
spari. 

5. Za območje Volkmerjeve, 
Remčeve uhce in Rabeljčje vasi: 
Dragica Horvat - predsednik, 
člana: Ljuba Šprah in Jagoda 
Koter. 

6. Za območje prvega dela 
Potrčeve uhce : Ivan Podlesnik, 
predsednik, č lana: Elizabeta 
Trševec in Peter Ilec. 

7. Za območje Belšakove in 
Štrafelove uhce ter Budine: Zo
fija Popič - predsednik, č lana: 
Štefan Slapničar in Marjeta Le-
tonja. 
_ 8. Za območje Cučkove uhce, 
Žnidaričevega nabrežja in Na 
t ra tah: Marjan Dostal - pred
sednik, č lana: Leopold Vert ič in 
Nežica Arnuga. 

9. Za območje Ormoške in 
Rajšpove ulice ter Nove ceste: 
Berta Krapec - predsednik, čla
na: Kristina Lužar in Rozalija 
Neubaer. 

10. Za območje drugega dela 
Potrčeve ulice in Gregorčičeve

ga drevoreda: Elza Zupane -
predsednik, č lana: Magdalena 
Ceh in Kristina Poznik. , 

11 . Za območje Miklošičeva, 
Bezjakove uhce in Titovega trga: 
Marta Izlaker - predsednik, čla
na: Rudi Kreutz in Kari Stani
slav. 

12. Za območje Tihe poti. Ob 
grajeni. Med vrti in Rajčeve 
uhce: Ivanka Satej - predsed
nik, č lana: Ivanka Horvat in 
Krajnc Martin; 

13. Za območje Trstenjakove 
in Lackove ulice ter Srbskega 
trga: Franc Vlah - predsednik, 
člana: Danica Neubauer in I rma 
Pirš. 

14. Za območje Ceste Olge 
Meglic: Ivan Rozman - pred
sednik, člana: Jožica Suhadol-
nik in Tatjana Tomš ič . 

15. Za območje Murnove in 
Tomšičeve uhce ter Vičavske 
pot i : Ivan Kvas - predsednik, 
člana: Jožica Knez in Marija 
Turn. 

16. Za območje Zupančičeve , 
Kajuhove, Zoizove in Zgečeve 
uhce, Ljudskega vrta in Trubar
jeve uhce : Marija Glušič - pred
sednik, člani: Jožica Krajnc, 
Franjo Medved in Mara Gril. 

17. Za območje Kramberger-
jevega naselja: Franc Vauda -
predsednik, č lana: Silva Lorger 
in Albin Grdina. 

18. Za območje Prešernove, 
Grajske in Pletarske uhce in 
Slov. trga: Alojz Kostanjevec -
predsednik, č lana: Anton Hlo-
pič in Ivan Bezeljak. 

19. Za območje Muzejskega 
trga in Grajskega hriba: Štefka 
Križe - predsednik, č lana: 
Franc Petrovič in Marija Ver tač-
nik. 

20. Za območje Murkove in 
Krempljeve uhce, Trga svobode 
in trga MDB: Vida Mlač -
predsednik, č lana: Martin Pod-
pade in Mirko Horvat. 

2 1 . Za območje Mariborske 
ceste in Mariborskega naselja: 
Jože Vrabl - predsednik, č lana: 
Stane F a b jin in Petra Stropnik. 

22. Za območje prvega dela 
Zagrebške ceste, Spolenjakove 
in Rogaške ceste: Vihna Ljubeč 
- predsednik, č lana: Stanko 
Šerona in Ivan Jurkovič . 

23. Za območje drugega dela 
Zagrebške ceste. Na postajo in 
Selške ceste: Viktor Markovič -
predsednik, č lana: Terezija Mere 
in Irena Furman . 

24. Za območje Draženske in 
Mejne ceste: Avgust Truk -
predsednik^ člana: Jakob Knez 
in Angela Segula. 

25 . Za območje parkov v 
mestu in drugih zelenic: Franc 
Tomanič - predsednik, č lana: 
Jože Muhič in Rankovič Dušan. 

Za lepši videz Ptuja 
smo odgovorni vsi 

Prejšnjo sredo se je sestal Svet 
Ktajevne skupnosti Ptuj in na svoji 
redrii seji dal največji poudarek 
prenosu ptujskih ulic, zelenic in 
parkov na krajevno skupnost , katere 
je le-ta prevzela v opravljanje 1. 
junija letos. Pred tem je na teh 
zelenih in asfaltnih ter kamni t ih 
površinah gospodarilo Komuna lno 
podjetje Ptuj in opaziti je bilo, da ni 
bilo vse tako ko t bi mora lo biti. 

Vsak začetek pa je težak in tako 
se je tudi KS Ptuj v zače tku znašla v 
hudih težavah o katerih so bih 
seznanjeni tudi člani sveta na zadnji 
seji. Del teh težav so že odpravih, 
vendar se le-te ne dajo odpraviti v 
enem mesecu, zlasti še, če računa
mo, da je bilo naše mesto do sedaj 
precej zanemarjeno. Taka komunal 
na neurejenost neč i s toča in še vrsta 
drugih perečih zadev pa vsekakor ne 
more biti v ponos zgodovinskemu 
mestu ob Dravi, k i j e po svoji bogati 
zgodovini znano ne samo v 
Jugolsaviji ampak sirom Evrope. 
Škoda, da niso znani poda tk i , 
koliko tujcev obišče naše mesto v 
eni turist ični sezoni in nedvomno bi 
jih bilo še več, če bi naše mesto 
uredih v pravem tur i s t ičnem vzduš
ju. Vsemu temu pa ne bo kos samo 
krajevna skupnost in njeni delavci, 
ampak bomo morali največji delež 
prispevati občani sami, kajti za 
ureditev našega mesta smo odgovor
ni vsi. 

Nič kaj prijetno se človek ne 
poču t i , ko vidi sredi cvetl ičnih 
gredic in drugih zelenic v parku ali 
na p ločniku polno papirja od 
cigaretnih škatelj, č ikov pa tja do 
kosov kruha. Res je , da so bile do 
sedaj košare za odpadke na naših 
ulicah zelo redke. Verjetno se bo 
stanje sedaj vsaj malo izboljšalo, ko 
bo KS postavila še dodatn ih 40 
košar. Toda zavedati se m o r a m o , da 
košare niso zato, da bi same 

pobirale smeti po ulicah ali pa, dj, 
bile za ta rčo nekaterih objestne^;! 
ampak zato , da bomo vanje ^[tu 
odpadke s tem pa poskrbeh, da, 
na ulicah in v parkih vsaj maloi, 
č i s toče . 

Na seji so člani sveta tudi sklen 
da bodo dobili vsi pometač i in 
delavci, ki jih je krajevna skupna 
prevzela od Komunalnega podjet 
posebne uniforme in da •' 
postavljen poseben nadzornik, kij 
vodil delo in nadzoroval čistotočc 
mestu. Sočasno bo imel tudi naloj 
da vzgaja občane k čis toči , zlast;' 
mladino. Imel pa bo tudi prav.; 
kaznovati vsakega kršitelja nereda' 
vse tiste, ki bi na kakršen koU naf' 
hoteh uniči t i t isto, kar nam je j 
uspelo doprinest i k ureditvi mes: 

Nekateri člani sveta so zelo ost 
obsodili ne redno odvažanje smeti 
drugih odpadkov iz mesta ; 
posebej zato določen proste 
Poudarili so tudi, da bi bi 
po t r ebno pogosteje odvažati sme 
in ne samo dvakrat tedensko.* Prec 
kritike je bilo slišati tudi na račt 
centralnega odlagališča smeti o 
Dravi, ki ga koristijo občani , in trn 
delovne organizacije. To odlagališč 
je v neposredni bližini mesta in j 
bo po t r ebno selj ko prej odstrani; 
in uredit i drugega nekje daleč i 
periferiji. Treba pa bo prepovedi; 
delavnim organizacijam sežiganj 
gumarskih izdelkov na tem sme; 
šču, kajti smrdljivi in nič fc 
prijeten vonj se ob takih primej 
širi tudi v mesto . 

Tudi s kanalizacijo mesta ni vse 
redu, oziroma do sedaj sploh ni 
zadostni meri urejena. Zato so i 
seji sveta sklenih, da j e treba izdels 
srednjeročni program urejeval! 
kanalizacije in da bo treba na vsa 
način najti po t rebna sredstva i 
ureditev tega vprašanja. 

-mi 

Z A V A R U J T E S E B E I N V A S E P R E M 0 2 E N J E P R I 

Z A V A R O V A L N I C I „SAVA"! 
Zastopstva v vseh večjih krajih Jugoslavije. 
Pisarna v Ptuju: Krempljeva ul. 8 , tel. 7 7 - 0 2 8 . 



SESEDE OBČANOV 
5yet krajevne skupnost i Ptuj je 

^jnoval skupno 25 komisij obča-
vsaka komisija šteje p o 3 člane, 

jjliova naloga pa je - skrbeti za 
lepši izgled mesta. V sredo, 5 . julija 
ipoldne je bil prvi skupni posvet 
L , o v teh komisii, ki ga je vodil 
jredsednik sveta KS Ptuj Lojze 

Vsi navzoči člani so zadolžitev 
sprejeli s po lno odgovornost jo . Ce-
Lv se zavedajo, da naloga ne bo 
^Ica, da se b o d o tu in tam k o m u 
0ienh, saj b o d o posamezniki nji-
liove tovariške nasvete hišnim sve-
,001 in zasebnim lastnikom hiš, nji-
jiova opozorila posameznim obča-
jom, najbrž sprejemaU tudi z nera-
jumevanjem. V-zelo živahni razpravi 
japosvetu so tud i opozoriU na vrsto 
malomarnosti in nedoslednost i pri 
jkfbi za lepši izgled turis t ičnega 
Ptuja. Navajamo le nekaj citatov iz 
razprave: 

- Inšpekcijske službe na območju 
jiesta niso dovolj dosledne. Mnoga 
podjetja ne p o s p r a v i p okolja, če kje 
gradijo ah popravljajo in ne uredijo 
okolja tako kot p bilo pre j . To velja 
je zlasti za Komuna lno podjetje, GP 
..Drava", PTT, Stanovanjsko pod
jetje, pa tud i za trgovska in gostin
ska podjetja. 

- Zažiganje smeti na Birih, zlasti 
gume in odpadkov iz plast ičnih mas, 
širi v okolici neznosen smrad. Pred 
dvema le toma so se občani pritožili 
na repubhško inšpekci j) v Ljublja
no, toda spremenilo se ni n ič . 

- Pločniki § 0 marsikje neurejeni, 
čeprav poslovni lokali plačujejo po
sebni prispevek „ p l o č n i n o " , ki se 
zbira v skupni sklad, se stvari sproti 
ne urej^o. Primeri lukenj v p ločni 
kih pred hišo št. 7 v Trstenjakovi 
ulici in pred vhodom v Davčno 
upravo na Trgu MDB 1. 

- Na Znidar ičevem nabrežju 
avtobuse čistijo kar na cesto, prav 
tako popravljajo s t r o ^ na cesti. Že
lezni snežni plugi se sedaj ležijo 
sredi parka zaraščeni s koprivami. 

- Manjka javnih stranišč, z a t o 
ljudje, zlasti v n o č n e m času oprav
ljajo p o t r e b o na javnih mestih aU p a 
na hodnikih stanovanjskih hiš, kjer 
redno ne zaklepa f vhodnih vrat. 

- Nabavljene košarice za odpadke 
je t reba namest i t i predvsem pred 
trgovinami in v njihovi bližini. 
Vključijo se naj tudi prodajalci, v s ^ 
s tem, d a ot roka, ki npr. kupi 
„ l u č k o " opozori jo , ,papirček pa 
vrzi v košar ico" . 

- Smeti j e t reba odvažati vsaj 
dvakrat tedensko, smetarji naj poč i 
stijo tudi t is to, kar se raztrese m i m o 
kant . 

- Neurejen p romet v mestu , vož
nje p o parkih in p ločnik ih , parkira
nje povsod, tudi na zelenicah in na 
takih mestih, kjer ovira redni pro
met . 

- Delovni človek ima pravico do 
nočnega miru, ki ga ni. N o č n i loka
li, odpr t i d o 4 . ure zjutraj so leglo 
n o č n i h nemirov. 

Tako so se vrstile pr ipombe obča
nov in nadaljevale z zahtevami o 
ostrejših ukrepih prot i razbijalcem 
svetlobnih teles, o prilagoditvi javne 
razsvetljave dnevni svetlobi, o izvaja
nju odloka o hišnem redu, ki je še 
vedno v veljavi, o urejanju fasad, 
balkonov in o mnogih drugih, na 
videz sicer drobnih problemih, ki p a 
skupno lahko prispevajo k lepšemu 
Ptuju, večjemu redu in varnosti ob
čanov. 

Osrednji sklep posvetovanja je bil , 
da predsedniki k o m i s i j ki odgovar
jajo za 2 do 3 uhce ah trge skUčejo 
seje komisij in skupno pregleda p 
območje , za katero so zadolženi. 
Vse pomanjkljivosti in nepr imerno
sti naj skušajo uredit i sami s tovari-
škimi posveti š posameznimi delov
nimi organizacijami, hišnimi sveti, 
zasebnimi lastniki hiš in s poedin imi 
občani . Le pr imere , ki j ih p o tej 
po t i ne bi mogli uredit i , naj sporoči
jo krajevni skupnost i . 

F . Fideršek 

OTROKA OSTALA BREZ STAR§iV 

Usodna brv. 

Minuh petek , 7. julija, se je pri 
Vehki Nedelji zadušila v po toku 
mati dveh ot rok, starih 6 in 10 let. 
Pokojna Marija Vnuk, gospodinja, 
rojena 1933. leta, doma v Mihovcih 
28 , se je okrog 19. ure vračala iz 
župnišča, kjer je delala, prot i d o m u . 
Za „marofom pri Veliki Nedelji, j e 

zavil^ na stransko po t (bližnjico), ki 
pelje čez tri metre širok po tok . 
Čezenj je brv brez opore za prijem z 
rokami. Na brvi ji ^ spodrsnilo in je 
tako padla v po tok , kjer je debelejše 
kamenje in nekaj vode. Pri padcu je 
udarila z glavo p o kamnu in obležala 
na t rebuhu z glavo v vodi, ter se 
tako zadušila. 

Domači je niso iskah, ker se je že 
večkrat vrnila pozno domov. Na
slednji dan zjutraj jo je šla iskat 
njena mat i . Ob 6. uri je šla prek 
usodne brvi in v t renu tku opazila v 
po toku svojo mrtvo hčer . Takoj je 
poklicala domač ina Franca Galovi-
ča, ki je tod mimo nesel mleko v 
zbiralnico ter mu v joku pokazala , 
kaj se je zgodilo. 

Zdravnik dr. Franc Antol ič je 
ugotovil, da ni nobenih znakov 
nasilja. Gre torej za nesrečen slučaj. 

Novembra 1968 je pokojnič in 
mož Ivan napravil s amomor tako , da 
je skočil pod avtobus. Tako sta 
o t roka ostala brez staršev. Skrb 
zanju sta prevzela njuna dedek in 
babica. 

UČIL JO JE VOZITI 
Na občinski cesti v Velikem 

Brebrovniku pri Miklavžu se je 
pripetila prometna nesrečna zaradi 
neizkušenosti voznice mopeda. 

Voznica mopeda Irena Drolc iz 
Velikega Brebrovnika, delavka v 
EKP ,,KRAN" Ormož seje peljala z 
dvosedežnim mopedom; na zadnjem 
sedežu je sedel sopotnik Vinko Sek 
iz Miklavža pri Ormožu in p učil 
voziti moped. Ko je Irena pred sabo 
opazila tri stoječe osebne avtomo
bile, se je ustrašila in povsem 
izgubila oblast nad krmilom. Zape
ljala je bočno v drugi stoječi 
avtomobil. 

Pri padcu je bila telesno poškodo
vana Irena Drolc — dobila je pretres 
možganov in odrgnine po obrazu, 
roki in nogi. Prepeljana je b i l a v Z D 
Ormož, kjer so ji nudili zdravniško 
pomoč . Sopotnik - inštruktor ni bil 
poškodovali. Na avtomobilu je ško
de za približno 2.00 dinarjev. 

jr 

LASULJA IZ ČEBEL 
(Nadaljevanje s 6. strani) 

Povejte mi še kakšen dogodek, ki 
vam je v vaši čebelarski karieri ostal 
najbolj v spominu! 

„Takih dogodkov je bilo kar 
precej. Nekoč pa sem iskal na])oljši 
in najlepši matičnjak. Začel sem v 
najboljšem in na ^olj delovnem 
panju. Izbral sem že enega, vendar 
sem pozneje našel še lepšega. Zato 
sem prvega odrezal in razdrl, da bi 
videl kako pravzaprav ta stvar 
izgleda. Na moje veliko preseneče
nje pa sem v skora j najlepšem 
matičnjaku našel zalego t rota . Ta
krat sem tudi ugotovil, zakaj nasta
jajo razni brezmat ični roji, ki so 
pozneje prepuščeni svoji usodi in 
p r o p a d u . " 

Tako nam je povedal Franc Metulj 
o svojih ljubljenkah čebelah, ki j ih 
goji že skora j štiri desetletja. Pri 
delu z njimi" se j im jc že tako 
privadil, da počenja z njimi celo 
razne ,vragolije'. Tako si je lani 
izmishl u m e t n o čebeljo b rado , letos 
pa si je svojo plešo prekril z lasuljo 
iz čebel. Upa pa, da si bo za drugo 
leto izmislil k a j drugega. Samo če 
bo imel za to pri ložnost . Take reči se 
namreč ne morejo vedno prikazova
ti, ampak le v dob i nayečjega 
rojenja čebel . 

Francu Metulju smo se ob koncu 
zahvalih za pogovor in mu zaželeli 
vehko uspeha pr i njegovem nadalj
njem delu s čebelami. -mn-

TEŽKO TELESNO 
POŠKODOVANA 

Na cesti II. reda v vasi Obrez seje 
pripetila huda prometna,nesreča za
radi nepravilne vožnje voznika oseb
nega avtomobila. 

Zdravko Dogša, dimnikarski vaje
nec in Stanko Veldin, delavec, oba 
iz Obreza sta sedela na mopedu na 
levi strani vozišča v smeri Ormož — 
Središče ob Dravi. Bilo je nekaj 
minut pred deseto zvečer. Prižganih 
nista imela nobenih luči. Tedaj je iz 
smeri Središča pripeljal voznik oseb
nega avtomobila, Italijan Michele 
Sozzi. Zaradi skrajne desne vožnje 
ni pravočasno opazil fantov na mo
pedu. Pri trčenju je moped odbilo 
nekoliko nazaj in v desno. Dogša p 
obležal v bližni medtem ko je Veldi-
na vrglo 7 metrov nazaj pod cestni 
nasip. Voznik avtomobila ni zaviral 
in je odpeljal nekaj metrov naprej 
ter se potem vrnil na kraj nesreče. 

Pri nesreči je Zdravko Dogša dobil 
kompliciran zlom desne noge nad 
gležnjem, Stanko Veldin pa zlom 
desne noge pod kolenom in druge 
poškodbe. Takoj jima je bila nudena 
zdravniška pomoč nato pa so ju 
odpeljali v ptujsko bolnišnico. Mate
rialne škocle je za približno 1.500 
dinarjev. 
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NEPREVIDEN KOLESAR 
V vasi Pavlovci se je na cesti II. 

reda pripetila prometna nesreča za
radi nepravilnega zavijanja kolesarja 
čez. cesto. 

Voznik osebnega avtomobila Ed
vard Hotko iz Ptuja se je peljal iz 
smeri Pavlovec proti Ormožu. Pred 
njim je peljal kolesar Jože Petek iz 
Velikega Brebrovnika in^ ne da bi 
nakazal smer vožnje pričel zavijati 
na levo. Voznik osebnega avtomobi
la se je kolesarju pričel izogibati 
vendar ni mogel preprečiti nesreče. 
Kolesarja je pri trčenju vrglo na 
avtomobil od tu je po 18 metrih 
vožnje padel na rob cestišča. Avto
mobil pa je zaneslo v obcestni jarek 
in naprej na bližnjo njivo. 

Pri nesreči je kolesar Jože Petek 
dobil hujše telesne poškodbe — 
zlom desne noge in bolečine v glavi. 
Voznik osebnega avtomobila in nje
gov sopotnik nista bila telesno po
škodovana. Materialne škode je pri
bližno 6.000 dinarjev. 

Jr 

RODILE SO: 
Brigita Koler, V Borovju 9 — 

Roberta Pavla Moravec, Drakšl 21 
- Vido; Štefka Toplak, Juršinci 69 
- Draga Cvetka Jurgec, Moškanjci 
36 - Davorina Sonja Plesec, Rogoz
nica 47 - Igorja Ivana Lipovsek, 
Vinterovci 1 - Darka Rozal i^ 
^tnuš, Rošnja 66 - Damjano; Dra-
Pca Ferš, Hajdoše 6 - Damjana 
Justina Pernek, Zg. Hajdina 85 -
'̂ irka Ivanka Belsak, Korenjak 16 
~ Janeza Julijana Belšak, Repišče 

~ Danijela Rozalija Pernat, 
Kozminci 16 — dečka Alojzija 
l̂ ocmut. Trnovska vas 3 1 ' - Metko 
"1 Janka Rozalija Muršec, Sobetinci 
'3 - Mirana Tatjana Butala, Mari
borska 49 - dečka Marija Bedrač, 
Jturmovec n. h. - Darka Kristina 
°̂ba, Stoperce 39 - dečka Stanka 

Kociper, Vel. Nedelja 8 - Jolando; 
'̂'va Gričnik, Bistrica 34 - Matej-

r « ; Marija Ratek, Dornava 99 -
•šarijo; Jožica Gojkošek, Trnovci 12 
~ Danila Frančiška Kovačič, Lov-
Ifnc 128- - Nado; Pavla Kralj, 
ravlovci 27 - dečka Jelka Polanec, 
^̂ t̂rebci 3 3 / a - dečka Danica 
^̂ rjav, Šalovci 8 - dečka Franči-
Q^ Tuš, Juršinci 34 - deklico; 
rtl"Ja Gorenc Rpcmanci 37 -
r ^ k a ; Štefka Kolar, Žetale 68 -
pklico; Marija Kovacec, Vel. Nede-
^^30 _ dečka Rozalija Šuen, 
^*ernik 50 - deklico; Marija Ko-
u.^Strajna 11 - Nado-^^Marija Čeh, 
^•ntarovci 25 - dečka Marija 
^'"mberger. Zagrebška 77 Jožeta 

Terezija Tomiftc, Apače 105 — 
deklico; Milica Tinko, Drakšl 14 — 
dečka Ivanka Puklič, Markovci 
3 3 / a - Mojco; Nevenka Lovrec, 
Središče 28 - Daliborko; Pavla 
Ciglar, Podvinci 113 - dečka Mari
ja Trep, Zagrebška 46 - dečka 
Danica Horvat, Mestni vrh 120 — 
deklico; Angela Korošec, Marušiče-
va 3 - Karo lino; Marjana Jurinec, 
Bolehnečice 22 - dečka Ivana 
Berghaus, Žabjak 33 - Anito; Anica 
Ornik, Hotinja vas 159 - deklico; 
Francka Murkovič, Drakovci 110 — 
dva dečka;Mira Ercegovič^ Potrčeva 
25 — Romano ^ Frančiška Cartl, 
Draženci 60 — dečka. 
POROKE: 

Franc Himelrajh, Cankarjeva 4 in 
Milica Cizerl, Prešernova 33 Janez 
Hergula, Cvetkovci 65 in Marjeta 
Forstnerič, Bukovci 144 Viktor 
Purkeljc, Kosarjeva 9j Maribor in 
Frančiška Vari, Tomšičeva 40, Mari
bor; Anton Purg, Sp. Hajdina, Stri
tarjeva pot 9 in Marija Korenjak, 
Dragovic 1. 

UMRLI SO: 
Anton Voda, Prešernova 35, roj. 

1883, umrl 2. 7. 1972 Marija 
Beranič, Pongerce 7, roj." 1906, 
umrla 3. 7. 19 72 Franc Kokot, 
Gorenjski vrh 25, roj. 1921, umrl 
28. 6. 1972 Milan Krajnc, Zamuša-
ni 106, roj. 1949, umrl 6. 7. 1972 
Marija Gorčenko, Hajdoše 72, roj. 
1900, umrla 7. 7. 1972 Helena 
Hanc, Kovačeva 14, LendaVa, roj. 
1932, umrla 10. 7. 1972. 



MIRKO ŠOŠTARIC: 

Izleti v ptujsko okolico 
in preteklost 

v poviiju Bele je v Medribniku 
velik gozd, Bclšak ali Beočak. Sta
rejši viri omenjajo v tem gozdu 
manjšo podzemeljsko j amo , ki pa je 
nisem našel, obstaja pa vrsta lisičin, 
ki so jih zadelah zaradi hsic in 
pričajo o kraških pojavih. Ljudje 
pripovedujejo, da je ena o3 j a m bila 
več dolžin žrdi dolga. O slanem 
izviru Solenici ljudstvo tudi tu danes 
nič ne ve prav tako o divjem 
gozdnem možu, ki je nekoč bival v 
Beošaku. Zanimivo pa je , da kronika 
v Leskovcu omenja, da so še konec 
prejšnjega stoletja tod okoh ropaU 
hajduki, dokler j ih niso žandarji 
polovih in so bih v Ptuju obsojeni. 

Severozahodno od Beoška je pri 
cerkvi Sv. Elizabete zaselek Pohorje. 
V C h k u l a n a h j e v letih 1 8 6 0 - 1 8 8 6 
župnikoval narodni organizator in 
ljudski t r ibun Božidar Raič , pobud
nik taborskega gibanja. Ce se vzpne
mo na severni greben nad Cirkulana-
mi. zagledamo kmalu kašato lipo pri 
Rtičevih v Cirkulanah 5 1 , ki ima kar 
470 cm obsega in izredno lepo, ko
šato krošnjo. Z najvišje vzpetine Hu
ma, visokega 333 m jc eden izmed 
najlepših razgledov v Halozah na 
Ptujsko polje. Slovenske gorice in 
grad Bori na vzhodu. 

V Gradiščah 37 raste pri domačiji 
Antona Krajnca znamenita Upa z 
obsegom debla 605 cm, k i j e najde-
belejša v ptujski občin i , znameni ta 
pa za to , ker so babic ni svatje pred 
šestimi desetletji plešah v votlini h-
pe : vothna pa je danes tako zarasla, 
da je pros tora samo še za kokošje 
gnezdo - tako vitahie so Upe, da se 
lahko obnovijo tudi , če so votle! 
Omembe vredna je tudi Brlekova 
bukev v Gradiščah 38 , saj je z obse

gom debla 385 cm „kap i ta len" pri
merek, ki kaže, kako tu uspevajo te 
vrste dreves. Podobne orjaške bukve 
so do pred kra tk im rastle tudi v 
sosednjem gozdu v s t rmem Melovju 
nad Dravo - pa so gozdarji izvedli 
, ,končni p o s e k " - in breg se j e 
splazil - Prleki bi rekh, da se je „po 
riti k meši pe la l " - z delom gozda, 
izvirom in k o m a d o m pot i vred. 

Ob tem imenu „Melovje" za 
strmi, od Drave spodkopani breg bi 
spomnil na mariborsko Melje: tega 
izraza ne izvajamo iz mUn-mleti, am
pak je to značihii terminus za plazo-
vit (mehnast , lapornat ah p rodna t 
ah gruščast) , od vode spodkopan 
breg. Nadaljna taka imena pozna
mo: Mele pri Radgoni , Mehnci pr i 
Beltincih (oboje ob Muri), Mehša v 
Brezovcu pri Cirkulanah, Mehše pr i 
Cirkulanah, Melise pri Podlehniku, 
Mebše med Rečjco in Radmirjem, 
med Štorami in Šentjurjem, k o n č n o 
še Melovje pri S t o p č a h pri Šentjur
ju. Verjetno imamo v vseh primerih 
opravka s plazovitim in kameni t im 
hr ibom ah rečnim bregom. Vseh teh 
krajevnih imenBadjuravLjudski geo
grafiji ne navaja. 

Prav v najjužnejšem kolenu Drave 
se izliva po tok Tajna, nekje ob njem 
pa je v 1 1 - 1 2 . stoletju potekala ogr-
sko-štajerska meja. Zahodno od 
Sovič in j užno od Vidma sta dva, 
doslej le domač inom znana slatinska 
vrelca. Prvi ob po toku pod Varejo je 
že ves zamuljen, drugi, v gozdu v se
vernem pobočju Jurovšeka pa daje 
še dobro pi tno slatino, p o d o b n o oni 
v radenskih vrelcDi. Pot do izvira mi 
je pokazal domač in iz Sovič - eden 
od pozabljenih Maistrovih borcev. 

Nadaljevanje pr ihodnjič 

DR. FRAN BRUMEN 

Krčne žile 
Varices, kakor imenujemo 

zdravniki k rčne žile, nastajajo 
navadno na obeh večjih površinskih 
žilah dovodnicah na nogah, 
predvsem v povirju obeh safen. 
Varikozno spremenjena žila ima 
večje ah manjše bolezenske izbo-
khne hruškastih obhk , najraje na 
podkolenju, redkeje in navadno 
nekaj kasneje na nadkolenskcm delu 
nog. Glavni vzrok za nastanek je 
KONSTITUCIJONALNO DED-
NOSTNO NAGNENJE k temu 
obolenju. Znači lno je, da na krčnih 
žilah obolelal mati vrodi to nagnje
nje prvenstveno na sina, oče pa na 
hčer. 

Ker se prvi znaki tega obolenja 
navadno in najhitreje pokažejo v 
dobi spolnega dozorevanja, torej ob 
puber te t i , sklepamo, da je tudi 
hormonalne vplive prištevati med 
pospešujoče vzročnike. Tako nasta
le varicc imenujemo prvotne k rčne 
žile, ker pri njih nastanku še 
n imamo opravka z mehaničn imi 
vplivi obremenitve oz. zastajanja 
krvi v žilah dovodnicah. Primarne 
krčne žile pa stopnjujoče povzro
čajo zastajanje venozne krvi, s t em 
nabrekanje in otekanje, kar poleg 
drugih mehaničnih faktorjev, kakor 
dolgotrajno stanje, pretesne podve
ze, nosečnos t , različne deformitete 
na nogah, nekatere bolezni in 
p o d o b n o ; pospešuje nastajanje se

kundarnih varikoznih razširitev žil. 
Varice se pojavljajo tudi na globlje 

ležečih dovodnicah. V varikozno 
pokvarjenih žilah rado nastaja vnetje 
s strjevanjem krvi. Vnetje v globlje 
ležečih dovodnicah je mnogo bolj 
nevarno, kot ono v površinskih. 
Zato je važno ločit i drugo od 
drugega, ker je- način zdravljenja 
različen. 

Značilni znak varikoznega obole
nja so pri stanju in hoji napet i 
vijugasto in bunkas to defermirani 
spleti žil dovodnic, ki v ležečem 
stanju, posebno pa pri pridvigu 
okončn inc nad t renu tno višino lege 
srca, splahnejo in modkr ikas to 
sevajo skozi kožo . Za subjektivne 
težave so znači lne: U T R U J E N O S T , 
O B C U T E K T E Ž E I N N A P E T O S T 
V N O G A H . Včasih se pridružijo 
tudi krčevite bolečine . 

Predeli kože nad takimi vari-
koznimi spleti postanejo radi nepra
vilne prekrvljenosti manj vredni, 
neodporni in obolevajo pos topoma 
na ekzematoidnih vnetjih, šenu, 
nastajajo odpr te noge radi razjed, 
otekline, t romboze in troniboflebi-
tide. Včasih pride tudi do izdatnej
ših krvavitev, ker razjede nagrizejo 
žilne stene. Tisti bolniki , pri katerih 
nastajajo t rombof lebi t ična vnetja v 
globljih dovodnicah, so v S T A L N I 
N E V A R N O S T I P L J U C N I H E . M B O -
L I J . 

Dalje prihodnjič 

PTUJSKA TISKARNA PTUJ 

Jadranska ul. 17, sprejme 

vajenca — štipendista za poklic — ročnega stavca 

Prošnjo in spričevalo o dokončani osemletki pošljite na 
gornji naslov do 25. juUja 1972. 

P o s k l e p u s e s t a n k a z b o r a d e l o v n e s k u p n o s t i 7. 7. 1972 
r a z p i s u j e 

o s n o v n a š o l a b r a t o v Š t r a f e l o v M a r k o v c i pri P t u j u n a s l e d 
n j e d e l o v n o m e s t o : 

TAJNIK - RAČUNOVODJA 
za n e d o l o č e n č a s . 

P o g o j : s r e d n j a e k o n o m s k a š o l a z z n a n j e m d v o s t a v n e g a 
k n j i g o v o d s t v a i n s t r o j e p i s j a . 

N a s t o p s l u ž b e : s 1. 9. 1972 a l i p o d o g o v o r u . 
O s e b n i p r e j e m k i p o s a m o u p r a v n e m s p o r a z u m u . 
P r i j a v o z ž i v l j e n j e p i s o m i n d o k a z i l i p o š l j i t e d o v k l j u č n o 
24. 7. 1972. 

SAMOMOR 

V torek, 4. julija je napravil samo
mor Vlado Jurgec star 18 let doma 
iz Podgorc 78. Pokojni f bil dela
vec, zaposlen pri Kmetijskem kom
binatu Ptuj - obrat Dornava. Na 
samotnem kraju v bližini železhiške-
ga posta plišča Osluševci je skočil 

pod vlak. Lokomotiva ga je moc 
iznakazila vendar so ga doma*^ 
spoznali. 

Jurgec je že večkrat poskušal' 
praviti samomor, a mu je bilo ve« 
preprečeno. 



KOMISIJA ZA VOLITVE IN IMENOVANJA 
SKUPŠČINE OBČINE PTUJ 

r a z p i s u j e 
delovna mesta: 

1 RAVNATELJA gimnazije D U Š A N A KVEDRA 
Ptuj, 

2 . RAVNATELJA šolskega centra za gospodarstvo 
in upravo JOŽETA LACKA Ptuj , 

5 . RAVNATELJA šolskega centra za kovinsko stro
ko Ptuj , 

i. RAVNATELJA osnovne šole FRANCA OSOJNI-
KA Ptuj , 

5 . RAVNATELJA osnovne šole MARTINA KORE-
SA Podlehnik, 

6 . RAVNATELJA posebne osnovne šole Ptuj , 

7 . RAVNATELJA dijaškega doma Ptuj . 

Kandidati mora jo poleg splošnih izpolnjevat i še na
slednje pogoje : 
Pod 1: da ima visoko s t rokovno izobrazbo (profe

sor gimnazi je) in 10 let vzgojno izobraževal 
ne p r a k s e v splošno izobraževaln i šoli d ru 
ge s topnje : 

Pod 2: da ima visoko s t rokovno izobrazbo d r u g e 
s topnje , s t rokovni izpit* in 10 let vzgojno izo
b raževa lne p r a k s e ; 

Î Pod 3: da izpoln ju je pogoje po 56. č lenu zakona o 
šolstvu t. j . , da ima visoko s t rokovno izo
b razbo in vsa j pet let vzgojno izobraževalne 
p r a k s e : 

Pod 4: da izpoln ju je pogoje po p rvem ods tavku 89. 
člena zakona o osnovni šoli in da iina vsaj 10 
let vzgojno izobraževalne p r a k s e : 

Pod 5: da izpoln ju je pogoje po p rvem ods tavku 89. 
člena zakona o osnovni šoli (Uradni list SRS 
št. 9-51/68); 

Pod 6: da izpoln ju je pogoje po 31. č lenu zakona o 
usposabl jan ju o t rok in mlados tn ikov z mot
njami v te lesnem in duševnem razvoju 
(Uradni list SRS št. 5-26/68) ter po p rav i ln i 
k u o pogoj ih g lede virste in s topnje izobraz
be ter g lede osebnih in mora lno — poli t ičnih 
kval i te t , ki j ih mora jo izpolnjevat i strokov
ni delavci zavodov za usposabljat i je (Uradni 
list SRS št. 27-186/70); 

Pod 7 : da ima visoko ali višjo s t rokovno izobrazbo 
pedagoške smeri in vsaj pet let >zgojno izo
b raževa lne p rakse . 

Pismene pr ig las i tve , ko lkovane z 2.— din u p r a v n e 
takse z dokazi l i o s t rokovni i z o b r a z b i , o dosedanjem 
s l i i ž b o \ i i n j u ( d e l o N i i i d o b i ) in s k r a tk im ž i v l j e n j e p i 
som naj poš l je jo kand ida t i komisij i za vol i t^e in 
'nienovanja skupšč ine občine P t u j v roku 15 dni po 
objavi iega razpisa . 

Ptii,i. 13. j u l i j a 1972 
Komisija za voli tve 

in imenovan ja 
Skupščine občine Ptuj^ 

INDUSTRIJA METALNIH POLIZDELKOV — 
SLOVENSKA BISTRICA 
ponovno razpisuje 

3 0 u č n i h m e s t 
za poklice me t a lu r ške s t roke . 

Kandida t i s končanim 8. in 7. r az redom (tudi s po
p r a v n i m izpitom) osnovne šole (če so dokončal i šol
sko obveznost) , naj predlože do sobote 29. ju l i j a 
1972 komisij i za k a d r o v s k a vp rašan ja p r i D S na
slednje d o k u m e n t e : 
1. s \ o j e ročno napisano prošnjo , 
2. šolsko spr ičevalo. 
3. izpisek iz ro js tne mat ične knj ige . 
4. zd ravn i ško spričevalo. 

Učenci, ki iiimajo dokončane osemletne šole. bodo 
obiskoval i v j e senskem roku 8. razred oddelka za 
odras le , v f eb rua r skem pa pokl icno šolo. Za s t roške 
šolanja v oddelku osemletne šole bo pr ispeval sred
stva staršem ne glede na nj ihove dohodke Komunal 
ni zavod za zaposlovanje v Mar iboru . 

ŠTIPENDIJE 

Za s r edn je šole 
6 me ta lu r ške in 
1 ekonomske s t roke 

Za viš je šole: 
2 komerc i a lne (spi. I, — fin. 1) 
2 s t ro jne in 
1 e lek t ro s t roke 

Za fakultete 
5 m e t a l u r š k e 
2 s t ro jne 
1 g r adbene 
1 e l ek t ro 
1 ekonomske in 
I kemi j ske s t roke. 

Kandida t i naj predlože do sobote. 29. ju l i j a 1972 
komisi j i za kad rovska vp rašan ja pr i DS Indus t r i j e 
metalnih pol izdelkov nas lednje d o k u m e n t e : 
1. S N O J e r o č n o napisano prošnjo . 
2. zadn je šolsko spričevalo ali pot rd i lo šole o oprav

l jenih izpitih. 
3. dokazi lo o p r e j eman ju otroš. doda tka , če tega ne 

p re j ema jo pa potrdi lo o premoženju . 
4. iz javo, da še ne p re j ema jo š t ipendi je . 

P o s k l e p u s e s t a n k a z b o r a d e l o v n e s k u p n o s t i 7. 7. 1972 
r a z p i s u j e 

o s n o v n a š o l a b r a t o v Š t r a f e l o v M a r k o v c i pri P t u j u n a s l e d 
n j e d e l o v n o m e s t o : 

TAJNIK - RAČUNOVODJA 
za n e d o l o č e n č a s . 

P o g o j : s r e d n j a e k o n o m s k a šo l a z z n a n j e m d v o s t a v n e g a 
k n j i g o v o d s t v a in s t r o j e p i s j a . 

N a s t o p s l u ž b e : s 1. 9. 1972 a l i p o d o g o v o r u . 
O s e b n i p r e j e m k i p o s a m o u p r a v n e m s p o r a z u m u . 
P r i j a v o z ž i v l j e n j e p i s o m i n d o k a z i l i pošljite do vključno 
24. 7. 1972. 



Kmetijski 
kombinat 
Ptuj 

OBRAT ^TRGOVINA" 

sporoča, da je za stalno odprl v Podlehniku znano turistično 
postojanko „GORCA", kjer Vam bodo na razpolago znana 
domača vina in specialitete domače izdelave. 
Turisti - izletniki, poslužujte se enodnevnih izletov. 
Odpočijte se na Gorci ob lepem razgledu na naše vinograde. 
Priporoča se kolektiv Gorce. 

Poizvedujem za Ivanom Kovačičem iz okolice Ptuja, 
rojenim 1925. leta, po poklicu čevljar, s katerim sva bila v 
času druge svetovne vojne v nemški vojski in kasneje v 
ruskem ujetništvu in ga prosim, naj se javi na naslov Herman 
Mihelak, Kolodvorska 1, 62310 Slov. Bistrica. 

OBIŠČITE GOSTILNO »BISTER« 
V DORNAVI 
kjer boste postreženi z domačimi specialitetami, dobro 
kapljico, vsako nedeljo pa vas bo zabaval ansambel Pesniški 
fantje. Od 1. avgusta dalje vas bo ansambel zabaval tudi v 
soboto in nedeljo. 

GORIŠNICA 
16. julija: ameriški film SIN RE-

VOLVERAŠA. 
SLOV. BISTRICA 

13. julija: francoski film NEŽNA 
LETA; 14. do 17. julija: ameriški 
film V BREZNU STRASTI. 

PTUJ 
13. julija: italijanski film I ZABE

LA - HUDIČEVA KNEGINJA; 
14. julija: ZELENA NEVARNOST; 
15. in 16. julija: ameriški film BIL-
LY THE KID; V nedeljo ob 10. in 
16. uri ameriški film SKRIVNOST 
BENGALSKE DŽUNGLE; 18. in 
19. julija: z. nemški film HOTEL Z 
RDEČO LUČJO; 19. juli>: ob 
20. uri bo ameriški film SKRIV
NOST VATIKANSKEGA ZAKLA
DA; 20.julija: ameriški film 
SKRIVNOST VATIKANSKEGA 
ZAKLADA. • M 

Prodam 5-tonski kamion v voznem 
stanju, cena 17.000 din. Možna |e 
zamenjava za osebni avto. Jankovic,, 
Trubarjeva 11, Ptuj. 
Takoj sprejmem dve kvalificirani ali 
priučeni samski natakarici (od 16 
do 2 5 let), eno za stalno zaposlitev, 
eno za določen čas. Plača dobra, 
stanovanje v hiši. Gostilna Bister, 
Dornava. 

V dopoldanskem času vzamem dva 
otroka v varstvo na dom. Betka 
Kmetec, Rogozniška 21. 
Zgubila se je večja, ostrižena, bela, 
breja ovca. Kdor bi jo najdel, naj 
proti nagradi javi v Budino 6 6 / a . 
Hrastova garažna vrata in električne
ga pastirja prodam. Franc Letonja, 
Strafelova 10 (Budina) 
Sobo z oskrbo nudim upokojencu. 
Naslov v upravi. 
Starejšo žensko (upokojenko) za 
štiri ure dnevno, za varstvo enolet
nega otroka iščem. Naslov v upravi. 
Iščem sobo v Ptuju. Ponudbe na 
upravo lista pod ,,mlad profesor". 
Iščem stanovanje v Ptuju ali okolici. 
Posodim večjo vsoto denarja brez 
obresti. Ostalo po dogovoru. Naslov 
v upravi. 
Prodam žrebičko (črnko) 18 mese
cev staro. Vincek, Trgovisče. 
Prodam hišo z gospodarskim poslop
jem in 80 arov zemlje. Loka 18, 
Starše. 
Prodam novo kompletno vodovod
no črpalko — enofazno. Naslov v 
upravi. 

NEDELJA, 16. julija - 9.40 p 
minut po domače; 9.4 5 
pridobivanje mleka; 10.12 Knu,, 
ska oddaja; 10.55 Mozaik; 
Otroška matineja; 11.50 Mester 
Peyton; 1 2.40 TV kažipot; ' 

NEDELJSKO popoldne - Prvj, 
stvo Jugoslavije v smučanju na vô* 
- Igre brez meja; 18.25 Dn" 
steklenice; 19.50 Cikcak; 2O.O0]\ 
dnevnik; 20.25 3 - 2 - 1 ; 20.30 
nisem bil več vojak; 21.15 Splitĵ , 
Čakule; 21 .30 Športni preglef' 
22.00 Poročila; 

PONEDELJEK, 17. julija - ig,: 
Obzornik; 18.30 Kremečkovi; igj: 
Mozaik; 19.00 Mladi za mladi 
18.45 Kratek film; 19.50 Cikcai 
20.00 TV dnevnik; 20.25 3-2-.1 
20.30 Petelinov kljun; 2 1.30 Kultu 
ne diagonale; 22 .10 Poročila; 22,1; 
Šahovski komentar; 

TOREK, 18. julija - 18 ii 
Obzornik; 18.30 Tiktak; \u 
Risanka; 18.50 Mozaik; 18,5; 
Gostje Slovenske popevke 7 2; 18,2; 
Karavana: Vis — II. del reportaži 
18.50 TV dnevnik; 20.25 3 - 2 - 1 
20.3 5 Vroči val; 22.05 Glasben 
nokturno; 22.25 Poročila; 

SREDA, 19. julija - I 8 . 1 J 
Obzornik; 18.30 Sebastijan in Mm 
Morgane; 18.55 Mozaik; 19.00 NjJ 
operni pevci: 19.20 S kamero p 3 
svetu; 19.50 Cikcak; 20.00 T\ 
dnevnik; 20.25 3 - 2 - 1 ; 20.31 
Vesele Windsorčanke, I. del; 21.4t 
Odiseja miru; 22 .10 Poročila; 22.1: 
Šahovski komentar; 22.35 Vatei 
polo Partizan:Mladost; 23.35 Rezet 
viran čas; 

ČETRTEK, 20. julija - 18.1! 
Obzornik; 18.30 Boj za obstanel 
18.5 5 Mozaik; 19.00 Civilizaciji 
19.50 Cikcak; 20 .00 TV dnevni! 
20.25 3 - 2 - 1 ; 20.35 Bos sko! 
pekel; 21.25 Sodobniki; 22.1; 
Vohuni, agenti, vojaki; 22.4: 
Poročila. 

PETEK, 21 . julija - 18.1; 
Obzornik; 18 .30 Veseli tobogan 
19.00 Mestece Peyton; 19.5! 
Cikcak; 20 .00 TV dnevnik; 20.2: 
3 - 2 - 1 ; 20.3 5 Ne obračaj se sinko 
22.25 Jadranska srečanja; 23.3 
Poročila; 23.40 Šahovski komentai 

SOBOTA, 22. julija - 16.5 
Obzornik; 17.10 Atletika - Jugosli 
vija\'Belgija; 19.10 Mozaik; 19.1 
Usodno nebo; 19.45 Cikcak; 2O.0 
TV dnevnik; 20.25 3 - 2 - 1 ; 20.3 

. Rezerviran čas; 21 .10 Angola; 21.5 
Bosa pojdiva dekle obsorej; 22.2 
Rdeče rože; 22.35 TV kažipo 
22.55 Poročila. 

Komisija za delovna razmerja slikarsko-plesKarskega in 
antikorozijskega podjetja , J*leskar" Ptuj 

r a z p i s u j e 

prosto delovno mesto 

- SKLADIŠČNIKA CENTRALNEGA SKLADIŠČA V 
KIDRIČEVEM 

P o g o j i : 

- končana trgovska šola z najmanj 3-letno prakso v 
gospodarstvu. 

- stanovanje ni zagotovljeno. 
Delovno mesto se lahko zasede takoj. Prijave je poslati v l5 
dneh po objavi. ^ 



nober den no bote mi fsi fkup lepo 
pozdrovleni 

f̂ ajpret moren v svojen rezervira
njih koti prisrčno pozdraviti halo-
;|((, goflo, ki je začela pe to prejšji 
jieden objovlati svoje prispevke v 
jedniki. Lepo no praf se mi zdi, da 
J je k mojemi rezerviranem! koti 
Ifidruža še gofloč iz Holoz, saj je že 
od negi negda znono, da smo Prleki 
„0 Haložani" na isti valovni dolžini 
monter no težov pa tudi žmetnih 
l;fižov, ki j ih nosimo na križoven 
poti po naših dolinah no bregačah. 
Spoštovani gofloč moren ti jpoveda-
li. da si se pojava v tedniki ghh v 
provem cajti no zdi se mi tudi, da si 
li boj mlodi, da boš me lehko 
zameja, saj mo jas skoro odiša v 
penzijo. Ja, veš leta tečejo no de se 
irebalo posloviti. Saj ven ke boš mi 
reka - pje Lujs, saj lehko tudi v 
penziji honorarno delaš. Veš gofloč 

i toga pa nečen, saj je pri nas že 
preveč tokih, o ten si zodnjič tudi 
son pisa, ki mastne penzije vlečejo , 
poleg pa še naj meje eno dvesto ali 
pa še več jurjofsko p ločo kasirajo. 
Veš, po fsen ten sen jas ugotova, da 
so pri nas eni gotovi lidje, ki se samo 
enkrat rodijo, dobro živijo, grejo 
dvakrat v penzijo no samo enkrat 
vmerjejo. Druga je fse normalno, 
samo dvojna upokojitev ti ne gre v 
davo tak kak tudi meni ne. Toti 
iidje grejo prvič v penzijo gdo 
postrugajo fkup fsa svoja dvojna no 
trojna leta no se takoj honorarno 
zaposlijo, drugič pa grejo v penzijo 
gdo prenehajo honorarno delati. Jas 
nič ne rečen, če gre poleg pokojnine 
honorarno delat moški ali pa 
ženska, ki ima tokšno penzijo kak se 
nan kmetom obeta no se s ten boj 
po pesjen preživla, če pa dobi 
clovok prek krez 150 jurjof penzije 
?a naj duma bo no na sjjrehode hodi 
no n a j pisti delo mlajšemu človeki, 
ki je duma brezposelni ali pa se v 
tujini za kruh nategovle. 

N o pa pustimo tote stvari pri miri, 
saj so pri nas še hujše stvari, ki nan 
Itvorijo socialno no gospodarsko 
š t i m u n | o pa si toga nihče preveč k 
srci n e zene. 

Moren van še to povedati, da sen 
zodnje dni v provi formi za košjo 
pešenice. Mica je oborožena s srpom 

jas pa s kosoj. Zaj van naj poven kak 
naša kooperacija ali proizvodno 
sodelovanje med pavri zgleda. En 
den se sprovimo k enemi na njivo, 
drugi den k drugemi, tretji den k 
tretjemi no tak dale naprej, da celo 
ves doj pokosimo no požjemo, 
seveda samo ozimna žita. Loni smo 
čakali na zodružni kombajn pa je 
glih te priša gdo se nan je pšenica ze 
tak zezorla, da je večina pšenice vun 
zluščila. Nafsezodjo pa je tak, da je 
na naših v breg poslujenih njivah srp 
no kosa še najbojši kombajn. 
Letošnja krušna letina je rnolo boj 
švoh od lenske, tejko pa še že bo, da 
mo meli pozimi kaj za pod zob 
djoti. 

Jaja, žetev je ena vejka montra. Pa 
saj bi še nekak šlo, če bi meli 
zadosti ludi. Saj vete kak je, če se 
sprovi sama starina na njivo, 
mladina pa nan je tak že prek čez 
mejo podurhala no več nibenemi 
praf grunt ne diši. Vete to neje hec 
no se jas resni sprašuvlen kaj še s 
toga bo, če de šlo to tak dale naprej. 
Neše de moga zemlo obdelovati, 
živino fojtrati no naše bajte flikati. 

Najboj ga je letos pihna naš sosid 
Juža, ki je pri svojih 50 letih pusta 
grunt no odiša v Avstrijo na delo no 
na jago za šilingi. Saj rečen, toti 
šilingi no marke nan delajo vejko 
zgogo no so prova post za naše lidi. 
Seveda pa momo tudi duma jagre na 
dinare. To so tokšni ostrostrelci, ki 
na mesec postrelajo več dnevnic kak 
ma mesec dni, ki dobijo plačenih 
več prevoženih kilometrof kak so 
jih preleteli astronavti na mesec in 
nazaj no še pa še bi van lehko 
našteva njihove grehe . . . 

Tak je, zdaj pa te po pomalen 
hejejmo, Mica me že zove naj se 
sj)rovin na njivo, prta večeri pa mo 
ze snopje domu vozili. To de po 
luštno gdo mo pšenico mašinli no za 
južno pogače jeli. Saj vidin kak se 
van sline cedijo. Pridite nam 
pomogat pa te dobili pogače. 

Lepo vas pozdrovla vaš Lujzek 

NEDELJA, 16. julija 
4 . 3 0 - 8 . 0 0 Dobro jutro, poročila 
vmes ob 5.00 Poročila - Dokler ne 
kupite časopisa, 5.30 Na izletu; 
5.45 EP: 6.00 Jutranja kronika; 
6.30 EP; 6.50 Za vas; 7.00 Poročila; 
7.20 EP; 7.30 Za kmetijske 
proizvajalce; 7.50 EP; 8.00 Poročila 
- Radijski in TV spored; 8.05 
Radijska igra za otroke; 8.30 
Skladbe za mladino; 9.00 Poročila; 
9.05 Koncert iz naših krajev; 9.55 
EP; 10.05 Še pomnite, tovariši; 
10.25 Pesmi borbe in dela; 
1 0 . 4 5 - 1 3 . 0 0 Poslušalci čestitajo in 
pozdravljajo — vmes ob 
1 1 . 0 0 - 1 1 . 2 0 Poročila; 12.10 Vre
menska napoved; 13.00 Poročila; 
13.15 Zabavna glasba; 13.30 Nedelj
ska reportaža; 13.50 Z domačimi 
ansambli; 14.00 Poročila; 14.05 Z 
velikimi zabavnimi orkestri; 14.30 
Humoreska tedna; 14.50 EP; 15.00 
Poročila; 15.05 Slovenska zemlja v 
pesmi in besedi; 16.00 Radijska igra; 
16.40 Lahka glasba; 17.00 Poročila; 
17.05 Športno popoldne; 19.00 
Lahko noč , otroci; 19.10 Obvestila; 
19.15 Glasbene razglednice; 19.25 
EP; 19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
V nedeljo zvečer; 22.00 Poročila; 
22 .20 Godala za lahko noč; 23.00 
Poročila; 23.15 Jazz; 24.00 Poroči
la. 

VSAK DELAVNIK je zjutraj 
naslednji program: 4 . 3 0 - 8 . 0 0 Do
bro jutro - vmes ob 5.00 Poročila; 
5.30 Za vas; 5.45 EP; 6.00 Jutranja 
kronika; 6.30 EP, 6.50 Rekreacija; 
7.00 Vremenska napoved; Radijski 
in TV spored; 7.15 EP; 7.25 
Vremenska napoved; 7.45 EP. 

PONEDELJEK, 17. julija - 14.00 
Poročila; 14.10 Ljudske pesmi 
sveta; 14.30 Poslušalci čestitajo; 
14.55 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.40 Melodije mojstrov lahke 
glasbe; 16.00 VrtUjak; 16.40 Z 
orkestrom Vzhodno-nemškega ra
dia; 17.00 Poročila; 17.10 Glasbeno 
popoldne; 18.00 Poročila; 18.15 
Popevke; 18.45 Kulturni globus; 
19.00 Lahko noč, otroci; 19.10 
Obvestila; 19.15 Trio Franca Miheli-
ča. 19.25 EP; 19.30 Radijski 
dnevnik; 20.00 Operni koncert; 
21 .30 Godala; 22.00 Poročila; 
22.15 Jazz; 23.00 Poročila; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 Zaplešite; 
24.00 Poročila. 

TOREK, 18. julija - 14.00 
Poročila; 14.16 Od melodije do 

melodije; 14.40 Na poti s kitaro; 
14.55 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.40 Richard Wagner: odlomek iz 
opere ,,Večni mornar"; 16.00 
Vrtiljak; 16.40 Z orkestrom Ra-
phaele; ^ 17.00 Poročila; 17.10 
Simfonični koncert; 18.00 Poročila; 
18.15 V torek nasvidenje; 18.45 S 
pevko Majdo Sepe; 19.00 Lahko 
noč , otroci, 19.10 Obvestila; 19.15 
Dobri znanci; 19.25 EP; 19.30 
Radijski dnevnik; 20.00 Prodajalna 
melodij; 20.30 Radijska igra; 21.13 
Koncert lahke glasbe; 22.00 Poroči
la; 22.15 S popevkami po svetu; 
23 .00 Poročila; 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Koncertna pod-
knica; 24.00 Poročila. 

SREDA, 19. julija - 14.00 
Poročila; 14.10 Skladatelji iz 
obdobja Glasbene Matice; 14.30 
Poslušalci čestitajo; 14.55 EP; 15.00 
Dogodki in odmevi; 15.30 Glasbeni 
intermezzo; 15.40 Majhen recital 
Mihe Pogačnika; 16.00 Vrtiljak; 
16.40 Z orkestrom Joe Bushkin; 
17.00 PoročUa; 17.10 Glasbeno 
popotovanje; 18.00 Poročila; 18.15 
Za vas; 18.45 Naš gost; 19.00 Lahko 
noč, otroci; 19.10 Obvestila; 19.15 
Glasbene razglednice; 19.25 EP; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Simfonični orkester RTV Ljubljana, 
21.15 Lepe melodije; 22.00 Poroči
la; 22.15 Jazz; 23.00 Poročila; 
23.05 Literarni nokturno; 23.15 
Pevci zabavne glasbe; 24.00 Poroči
la. 

ČETRTEK, 20. julija - 14.00 
Poročila; 14.10 Mladinski zbori; 
14.30 Z ansamblom Francija Puhar-

ja; 14.45 Mehurčki;' 14.55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.40 Poje 
baritonist Gerard Souzay; 16.00 
Vrtiljak; 16.40 Z orkestrom Cedric 
Dumont; 17.00 PoročUa; 17.10 Po 
željah poslušalcev; 18.00 Poročila; 
18.15 Zabavni zvoki; 18.30 Iz 
kasetne produkcije; 18.45 Naš 
podlistek; 19.00 Lahko noč , otroci; 
19.10 Obvestila; 19.15 Z ansamb
lom Silva Stingla; 19.25 EP; 19.30 
Radijski dnevnik; 20.00 Četrtkov 
večer; 21.00 Literarni večer; 21.40 
Glasbeni nokturno; 22.00 Poročila; 
22.15 Od popevke do popevke; 
23.00 V gosteh pri tujih . radijskih 
postajah; 23.30 Nočna serenada; 
24 .00 Poročila. 

PETEK, 21 . julija - 14.00 
Poročila; 14.10 Mali koncert; 14.30 
Poslušalci čestitajo; 14.55 EP; 15.00 
Dogodki in odmevi; 15.30 Napotki 
za turiste; 15.35 Glasbeni intermez
zo; 5 5.40 Lahka glasba; 16.00 
Vrtilja; 16.40 Z orkestrom Werner 
Eisbrenner; 17.00 Poročila; 17.10 
Človek in zdravje; 17.20 Operni 
koncert; 18.00 Poročila; 18.15 
Signali; 18.50 Z ansamblom Jožeta 
Privška; 19.00 Lahko noč, otroci; 
19.10 Obvestila; 19.15 Z ansamb
lom Dorka Škoberneta; 19.25 EP; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Ruske narodne pesmi in plesi; 20.30 
Top-pojgs 13; 21.15 O morju in 
pomorščakih; 22.00 Poročila; 22.15 
Besede in zvoki iz logov domačih; 
23.00 Poročila; 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Jazz; 24.00 Poroči
la. 

SOBOTA, 22. julija - 14.00 
Poročila; 14.05 Slovenski operni 
pevci; 15.00 Poročila; 15.05 Disko-
filova želja; 15.35 Z ansamblom 
Francija Puharja; 16.00 Previharimo 
viharje pred 30 leti; 16.30 Naši 
zbori pojo; 17.00 Poročila; 17.05' 
Ples; 18.00 Radijska igra; 18.17 
Slovenska lahka orkestralna glasba; 
19.00 Lahko noč , otroci; 19.10 
Obvestila; 19.15 Godala v ritmu; 
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Radijski radar; 21.00 Za ples; 22.00 
Poročila; 22.20 Za naše izseljence; 
23.00 Poročila; 2 3 . 0 5 - 0 1 . 0 0 S 
pesmijo v novi teden — vmes ob 
24.00 Poročila; 01 .00 Poročila. 



Ptujska idila v mestnem parku 

Pred nedavnim sem se sprehajal po ptujskem parku ob Dravi in tam je tudi nastala zgornja fotografija. 
Kako čudovi to se je sprehajati po lepo urejenem parku, pod mogočnimi krošnjami divjih kostanjev in po lepo 
urejenih, z belim peskom posipanih stezicah. Sredi tega parka pa lahko najdeš še veliko gredo lepih cvetlic. Tega seje 
zavedal tudi mož na naši sliki, k i j e v prelepi naravi sanjaril o kdo ve čem. Morda o mladosti , ko sta z njegovo sedanjo 
ženo še hodila sem kot zaljubljenca. Oh, kako čudovi to je bilo t akra t ! Za to pa - uredimo si svoj park in paz imo 
nanj, da b o m o lahko na stara leta tudi sami sanjarili o mladih letih. 

Tekst ih fotografija: Milan Novina, 

HOROSKOP 
OVEN: V družini bo prišlo, 

prijetne spremembe. Zdravje se," 
suka na bolje. Z znanjem usn! 
doma in v službi. Denarja in obk 
šft ne bo. 

BIK: Po srcu dobri in panu, 
ljudje vam pomaga p. Veselo pf̂ '̂ 
nečenje pripravi nekdo v siver 
Prehlad se poslavlja, tudi učen)^; 
manj. 

DVOJČKA: Izmed dveh, ki,, 
rada vidita se eden okorajži. V pet; 
lep obisk in pospravljanje. Odiĵ  
družba v nedeljo popoldne. Prijet, 
kopanje. 

RAK: V vašo družbo j)ride nekd; 
ki vas sramežljivo obožuje. Nekoj 
krepko potegnete, se zabavate" 
odpravite družinsko, nesoglasj 
Glasbeni užitek in darila. 

LEV: Neka oseba, ki sploh ne z; 
povedati, k a j bi rada, je vedno; 
vami. Prijetni pogovori na toplem 
hladnem. Po varni vožnji se želj 
nepričakovano izpolni. 

DEVICA: Vaša simpatija vaszati 
va, jezi in ljubi. Prijetna družba 
soboto. Len otrok vas izkorišči 
Nekdo bo čisto prost in vam i 
razpolago. Denar pride. 

^ TEHTNICA: Ta čas p vse odi 
čno: zdravje, dopust in ljubezej 
Nekdo vam za silo verjame. Očitkj 
v službi ne bo več. Povečanje pn 
jemkov. 

ŠKORPIJON: Boste v družbidvd 
oseb: ena bo zoprna, druga prijetji 
Prijateljico bo spet razganjalo. Vaš 
telesna trdnost je močnejša od či 
stev v nedeljo. 

STRELEC: Pol ure boste porabi 
za vsta ^nje, pa vse potrebno oprai; 
U. Čas '̂am krajšajo prisrčni sorodu 
ki na počitnicah. V nedeljo sei 
hitro odločite in ste zadovoljni. 

KOZOROG: Nekoga imenitnoii 
vozljate v svoje opravke. Nič razbii 
jenja z otroki! Saj so vsi enal 
Novice v hiši so zanimive, vam pa: 
koristijo. 

VODNAR: Dvoje povabil hkts 
vas malo zmede. Oseba, ki vam 
vse, bo prezaposlena. Starejši svet 
valeč ima prav. Ljubezen vam 1 
dokazana z darilom. 

RIBI Navihani boste čez da 
zvečer otročji. Sorodnica, ki je 
obisku, bo malo manj živčna. P 
ljubljenost v kolektivu raste. P 
jetno poletno spogledovanje . . .! 

HALOŠKA GOFLA: 

TRI GLADKE, KI LAHKO POSTANEJO HRAPAVE 
Macedonija vrag, hudič že šalo 

jemle. Vete, prajšjo nedelo sn mao 
duma za tri fejst vuze sena. Tak je 
blo suho, ko peper. Te sn jo pa 
namesto, da bi šo sena nalagat, 
mahno na Pole v Lovrenc na velko 
veselico. Vete to je bla hudo velka 
veselica, zato ko so veški cesti novo 
črno obleko krstili. Macedonija 
vrag, mal sn se pa le bol še, ko da bi 
seno nalagal. Per seni bi bil po 
zunašjem tali moker od Švica, na 
veselici sn pa bil po notrašjem od 
vina. Avbiks na hamol, I.olko sn ga 
požr. Sreči je bil drugi den dež, da 
mi drguč ni blo treba sena nalagati. 
Sn se vsaj malo oddehno od vseh 
naporov prejšjiga dneval 

Htal sn vam pa povedati, ke se mi 
je ponoči sejalo. To so ble grozne 
saje. Takle je blo: 

Stojim ti jaz v Lovrenci na tistem 
križiši, ko pridejo črna — veška pa 
bela — republiška cesta vkup. 
Naenkrat se ti po vsaki cesti perzible 
po ena kača. Tista, kî  je prišla po 
novi veški cesti je bla čisto bela. Na 
glavi je mela pa takle napisano: ,,Za 
veško cesto — občina:vešoni — 
fifti:fifti." Ona ko je prišla^ po 
republiški cesti je pa bla cisto črna 
in je mela na glavi z rdečimi črkami 
napisano: ,,Republiški cestni sklad 
ne da za ptujske republiške ceste 
čisto nič". No te so se pa tote dve 
kače začele menit. Ljublanska kača 
je rekla veški kači: 

, Ja kak je te to mogoče, da se ti 
lehko sprehajaš po tak lepi cesti, če 
pa vsi pravjo, da so to bolj zaostali 
kraji, da so celo tak zaostali, da se 
nene splača davat za popravilo 

republiških cest v toti občini niti 
dinarja? Vem pa tudi, da z 
Ljubljane niste dobli nič gnarov, 
zato ko še tam gore niso vse kozje 
poti asfaltirane no prerihtane." 

Ona veška kača je encajt študirala 
te ji je pa takle povedala: ,,Veš ti, 
ljublanska srajca. Per nas so ludje 
dugo čakali, prosili no mite davali, 
pa ni blo z vsega vkup nič. Gnarov 
no popravlenih cest ni blo od nikot. 
Samo so gnare od jih vlekli, no ga v 
Ljublano pošilali, da so si lehko oni 
vse kozje poti no štenge v bloke 
asfaltirali. I^aši ludje pa so si na toti 
račun po lukjah naših cest avte 
razbijali. Te so pa rekli: ,,Macedonja 
vrag, zaj bomo pa sami v roke plunli 
no v geldtašne segli. Pa bo cesta tu. 
Samo je ne bomo delali po 
republiški trasi, svojo veško cesto 
bomo s črnoj smoloj polili no 
republiki malo sramote naredli. ^.No 
vidiš tak je vse to blo. Te pa nic ne 
zamiri, da sn ti vse to povedla. Pa 
srečno ljublanska kača." 

Tak ponosna no ravna se je pokle 
tote veška kača zapelala proti 
Pleterjam no naore D O vesih 
Ljubljanska kača je bla hin, jaz pa sn 
se glih te zbudo. Se celi cajt' sn 
pokle študiral, ke naj take saje 
pomenijo. Nazdje sn pa le prišo do 
zaključka, da na totem sveti vrag 
šalo jemle. Pa ke je nebo, če pa 
majo v ptujski občini največe colnge 
raufnkirarji, ki srečo k hiši nosijo 
(kda Je sama žena doma pa tudi 
nesrečo) najmiše plače pa majo 
zidarji, ki raufnke zidajo no 
raufnkirarjom delo davlejo. 

Zdaj pa še eno vam morem 
povedati. Najbrž ste že slišali, da so 
se na raufnk ptujskega magistrata 
perpelale štorkle no si tam gnezdo 
delajo. Naj me kuj hudič vzeme, če 
ni to ena velka prdobitev za našo 
občino. Sreča je le v tem, da je tudi 
štorkle doletela reforma no ne 
smejo več otrok vkoli nosit, da bi 
pokle kruha prosli. Pa vete ke so 
prnesle na Ptuj. (Malo bol tiho vam 
morem povedat, da nebi kiri od ta 
večih ču). Ptujski občini so pernesle 
gnar, da bo lehko malo boljše 
zadihala. Temeljni izobraževalni 
skupnosti pa tudi, da bo lehko 
otroški vrtec v Budini spuvala. Zato 
so pa parkirale glih na občinskem 
raufnki. 

Te si pa nič preveč k srci vsega ne 
ženite. Se ni tak hudo. Če nebi pr 
nas narobe politike meli, se pač nebi 
meli kaj menit . 'Če pa dekleta nebi 
mele tistih kratkih kikl nebi mogle 
pjebom grdih no lepih beder kazati. 
Svet je pač tak ko si ga gdo naredi. 

Macedonja vrag, zajj)a je dosti. Te 
pa srečno do drugiga četrtka! 

Vaša Haloška goflaaaja! 

NAŠE MESTO 

V prvi rubriki pod naslovoi 
„Naše mesto" je bila objavljen 
fotografija, ki ê ostala bre 
komentarja. Meščani nas spraši 
jejo, kje bi lahko videli takse 
prizor kot je bil na sliki. N 
mislite, da je ta fotografij 
nastala kje drugje. Ne, to i 
verna slika našega mesta. Nastal 
je na ptujski tržnici. Bralcer 
Tednika se za neljubo napak 
opravičujemo. 

•TO! 

TEDNIK izdaja časopisni zavod Ptujski tednik, Ptuj, Vošnjakova 5. 
Urejuje uredniški odbor. Odgovorni urednik: Anton Bauman. Izhaja ^ 
četrtek. Tekoči račun pri SDK Ptuj, št. 5 2 4 - 3 - 7 2 . - Tiska Mariborski ti 
Maribor, Svetozarevska ulica 14. 


